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  EDITORIAL
Vážení občania,

Pri písaní editoriálu vždy rozmýšľam nad 
tým, čo by bolo najvhodnejšie napísať, s čím 
sa podeliť. O tom, čo sa deje v obci, sa infor-
muje vždy všetkými dostupnými možnos-
ťami, či už prostredníctvom SMS, aplikácie, 
facebooku, ale aj novín. Z tohto dôvodu sa 
v editoriáli  častejšie vyskytujú myšlienky a 
udalosti, ktoré našu obec čakajú, alebo ktorý-
mi si prešla za posledné obdobie. Keď čítate 
tieto naše noviny, už viete výsledky predčas-
ných parlamentných volieb. Avšak aj napriek 
tomu je nutné sa na chvíľu pozastaviť nad 
tým, čo sa deje v našom štáte a aký dopad to 
má na nás. 
Jednoznačne môžeme konštatovať, že polari-
zácia spoločnosti dosahuje kritickú hranicu. 
Už po Covide sme boli svedkami polarizácie, 
avšak v súčasnosti sú vzťahy také vyostrené, 
až sa človek obáva, kam to môže zájsť. Má-
lokedy si uvedomujeme, že život človeka sa 
skladá z detailov a maličkostí. 
Neuvedomujeme si, že naše šťastie a pohoda 
nezáleží od toho, ktorý politik vyhrá, ale od 
toho, ako pristupujeme k informáciám, život-
ným výzvam a nástrahám života. Polarizá-
ciou spoločnosti sa zasieva najčastejšie strach, 
nenávisť a často aj závisť. Ak pri rozhodovaní 
sa, koho budem voliť, sa rozhodujeme práve 
na základe emócií, tak si tieto emócie pri-
vlastníme a nepriamo tak ovplyvníme svoje 
okolie. 
Preto, aj keď sme už po voľbách, si musíme 
uvedomiť práve to najdôležitejšie, a to je, že 

už spomínané šťastie a pohoda sa skrývajú v 
maličkostiach. Pokúsme sa nenechať strhnúť 
davom, ktorý aj po voľbách sa určite bude 
snažiť ukázať na svojho nepriateľa, ktorý aj 
po voľbách sa bude snažiť poukazovať na 
všetky negatíva. 
Pokúsme sa vytvoriť si v kruhu svojich naj-
bližších a svojej komunity kľudný ostrovček, 
ktorý po každodennej ťažkej práci nám dopl-
ní energiu. Ešte pred príchodom zimy si vy-
chutnajme všetky farby jesene. 
Vychutnajme si prechádzky, ktoré nám jed-
noznačne prospievajú a nedovoľme, aby sa 
nám polarizovaná spoločnosť dostala pod 
kožu. Na obci sa snažíme rozvíjať presne v 
tomto duchu, aby sme priniesli čo najviac po-
zitívnych zmien. Žiaľ, nie vždy sa vyhneme 
aj negatívnejším opatreniam, ale v globálnom 
pohľade vždy všetky naše kroky smerujú k 
rozvoju našej obce. 
Pri tomto rozvoji stále postupujeme v spolu-
práci s vami, stretávame sa s vami na „ulič-
ných stretnutiach“ ak práve vo vašom okolí 
vykonávame väčšie práce. Tieto stretnutia 
nám výrazne pomáhajú, pretože sa vďaka 
nim vždy vieme pozrieť na našu obec aj iným 
pohľadom. A práve tieto detaily, maličkosti 
robia komunitu, život človeka lepším, zmys-
luplnejším a šťastnejším. 
Prajem vám všetkým, aby ste si nadchádza-
júcu jeseň vychutnali čo najlepšie a verím, že 
sa spoločne stretneme a porozprávame či už 
na ulici, alebo na akcii konanej našou obcou.
Mgr. Oliver Berecz, starosta obce

Vodičov od prvého októbra 
čaká veľká zmena

Obecná polícia Trnovec nad Váhom oznamu-
je všetkým majiteľom motorových vozidiel, 
že zákaz parkovania na chodníkoch bude od 
1. 10. 2023 platiť automaticky všade tam, kde 
nebude parkovanie na chodníku výslovne 
povolené dopravnou značkou. 
Z tohto dôvodu obecná polícia vyzýva vodi-
čov, aby brali do úvahy, že chodníky slúžia 
na presun chodcov, detí, mamičiek s kočík-
mi, ktorí, ak je chodník blokovaný nesprávne 
zaparkovaným vozidlom, musia z chodníka 
vystúpiť na vozovku, kde sú omnoho zrani-
teľnejší zo strany vozidiel, ktoré sa presúvajú 

po ceste.  
Podľa zákona bude možné za priestupok ne-
dovoleného parkovania na chodníku uložiť 
pokutu v blokovom konaní do výšky 50 € a v 
správnom konaní až do výšky 100 €. 
Ďalšou možnosťou bude uplatnenie takzva-
nej objektívnej zodpovednosti, kedy môže 
majiteľovi prísť pokuta vo výške 78 €.
V zmysle tejto zmeny zákona bude obecná 
polícia klásť väčší dôraz na dodržiavanie 
predpisov vyplývajúcich zo zákazu zastave-
nia a státia, či už pri parkovaní na chodníku 
a na verejnej zeleni, alebo pri zákaze zastave-
nia a státia vyplývajúceho z dopravnej znač-
ky.                                 Gabriel Réső
                                náčelník obecnej polície
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Z ROKOVANIA OZ
7. zasadnutie obecného zastupiteľstva sa ko-
nalo 4. augusta a týkalo sa opätovného otvo-
renia žiadosti o poskytnutie nenávratného 
finančného príspevku na projekt „„Podpora 
udržateľnosti kultúry v Trnovci nad Váhom“. 
Obec o tento príspevok požiadala ešte v roku 
2021 v hodnote  približne 176 tisíc eur, kde 
poslanci uznesením schválili aj 5% spoluúčasť 
na financovaní. Tento projekt bol zameraný na 
opatrenia proti koronavírusu a pôvodne ho za-
mietli. Teraz však štát otvoril zásobník projek-
tov, aby sa čo najviac z nich realizovalo. Oslo-
vili aj obecný úrad, ktorý súhlasil, hoci ukončiť 
realizáciu a vyúčtovanie je potrebné do konca 
roka. 
Prednostka obecného úradu informovala, že 
verejné obstarávanie bolo rozdelené na dve 
časti, približne 100 tisíc eur bolo na ozvučenie 
a osvetlenie pódia vo veľkej sále a táto cena 
zostala rovnaká aj po dvoch rokoch. Rozpočet 
za stavebné práce však vyskočil zo 65 tisíc na 
135 tisíc eur, preto obecný úrad oslovil aj ne-
závislého rozpočtára, ten napočítal cenu ešte o 
tritisíc eur vyššiu. Takto by sa náklady zvýšili 
takmer o sedemdesiattisíc a naviac spolufinan-
covanie približne 9 000 eur. Ing. Hlavatý, pred-
seda finančnej komisie uviedol, že bola zvola-
ná aj táto komisia, jej členovia konštatovali, že 
v projekte sú veci, ktoré by boli prínosom, ale 
po zvážení všetkých pre a proti členovia komi-
sie odporučili nezapojiť sa do tohto projektu, 
zapojiť sa radšej do plánu obnovy a získať pe-
niaze na komplexné riešenie celého Miestneho 
kultúrneho strediska. Do diskusie sa zapojili 
poslanci R. Hrabovský a PaedDr. Suba, PhD., 
podľa nich by priestory MKS potrebovali nut-
ne rekonštrukciu, Ing. Rábek sa spýtal, či sa 
projekt týka aj výmeny okien a dverí, a navr-
hol urobiť ich výmenu v novšej budove. Ing. 
Gašpierik povedal, že ministerstvo nebolo 
ochotné prevziať záväzky, ktoré vznikli vinou 
štátu a poskytnúť za to náhradu, súhlasil s Ing. 
Hlavatým, že za tých 80 tisíc, o ktoré sa zvýšila 
hodnota stavebných prác, môžeme urobiť nie-
čo svojpomocne, keby sme sa zapojili do tohto 
projektu, mohol by nastať problém pri ďalších 
výzvach. Poslanci po rozsiahlej diskusii napo-
kon neschválili dofinancovanie nákladov spô-
sobené nárastom cien za tovary a služby z roz-
počtu obce.
8. zasadnutie OZ sa konalo 11. septembra a 
poslanci sa na tomto zasadnutí zaoberali roz-

borom hospodárenia obce za 1. polrok. Obec 
hospodárila dobre, bežný rozpočet je plusový. 
Pokiaľ ide o kapitálové výdavky, tam je scho-
dok spôsobený úhradou faktúr za stavebné 
práce v materskej škole, ktoré obec platila zo 
svojich finančných prostriedkov a ktoré zatiaľ 
neboli ministerstvom refundované. Poslanci 
vzali rozbor hospodárenia na vedomie. O pre-
dĺženie nájomných zmlúv požiadali nájomníci 
v bytovom dome č. 1 a nájomníčka bezbarié-
rového bytu v bytovom dome č. 79. Poslanci 
schválili predĺženie týchto nájomných zmlúv 
pre nájomníkov v bytovom dome č. 1 do 30. 6. 
2025 a pre nájomníčku bezbariérového bytu do 
30. 6. 2024. 
Obecné zastupiteľstvo viackrát vyslovilo po-
trebu zmeniť všeobecne záväzné nariadenie 
o dotáciách z rozpočtu obce a vytvorilo pra-
covnú skupinu. Jej členovia sa viackrát stretli 
a spracovali nový návrh, ktorý bol v zákonom 
stanovenej lehote aj zverejnený. Zaoberali sa 
ním komisia finančná, podnikateľská a nakla-
dania s majetkom obce, ktorá mala k nemu jed-
nu pripomienku, aj komisia športu, školstva, 
mládeže a kultúry. Najpodstatnejšou zmenou 
je tá, že poskytovanie dotácií bude viazané 
na vyhlásenie výziev, čo umožní flexibilnejšie 
reagovať na potreby a požiadavky, a dotácie 
môžu získať len tie organizácie a združenia, 
ktoré sídlia na území obce a zároveň aj svoju 
činnosť vykonávajú na jej území.
Obyvateľka pani Jobbágyová so svojimi spo-
luvlastníkmi požiadala o odkúpenie pozemku 
vo vlastníctve obce, na ktorom má časť dvora. 
Pri zameraní zistila, že pozemok patrí obci. 
Obecný úrad vykonal aj miestne šetrenie, ide 
o klasickú predzáhradku, poslanci schválili 
predaj tohto pozemku za cenu 12 eur za me-
ter štvorcový spôsobom hodným osobitného 
zreteľa. Druhú žiadosť podal pán Fülöp, ktorý 
užíva taktiež časť obecného pozemku, má ju aj 
oplotenú, nachádza sa v areáli bývalého po-
hostinstva Pohoda. Poslanci schválili predaj za 
rovnakú cenu ako u predchádzajúcich žiadate-
ľov. Poslednou žiadosťou o odkúpenie obecné-
ho pozemku bola žiadosť pána Pospiša, ktorý 
pri zameraní zistil, že na obecnom pozemku 
má vybudovanú záhradu, časť domu a predzá-
hradky. Poslanci aj v tomto prípade schválili 
cenu 12 eur za meter štvorcový a stanovili aj 
spôsob predaja.
Poslednou časťou tohto bodu bola žiadosť ria-
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diteľky Základnej školy s materskou školou 
Trnovec nad Váhom, po rekonštrukcii bolo 
do materskej školy prijatých viac detí a preto 
bolo potrebné prijať pomocnú pracovnú silu 
do kuchyne na polovičný pracovný úväzok, 
požiadali preto zvýšiť rozpočet na originálne 
kompetencie o 2 100 eur na tento kalendárny 
rok. Poslanci toto zvýšenie schválili.
Záujem odkúpiť byty vo vlastníctve obce de-
klarovali nájomníci v bytových domoch 303 a 
304, preto obecný úrad dal vypracovať znalec-
ký posudok, ktorým bola stanovená cena za 
tieto byty. Poslanci uložili obecnému úradu 
osloviť nájomníkov šiestich bytov a ponúknuť 
im možnosť odkúpiť byty za cenu stanovenú 
znaleckým posudkom zaokrúhlenú na stovku 
nahor.
Výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnu-
tie dotácií z rozpočtu obce pre oblasť kultúry a 
športu schválili poslanci v navrhovanom zne-
ní. Obec je spoluvlastníkom rodinného domu 
č. 693 a vykonáva tam aj udržiavacie práce 
na pozemku. Obecný úrad vyvolal jednanie s 
ostatnými spoluvlastníkmi, či nemajú záujem 
odpredať svoje vlastnícke podiely, niektoré 
ceny boli však nereálne, preto bol vypraco-
vaný znalecký posudok, ktorý stanovil výšku 
jednotlivých vlastníckych podielov na dome aj 
pozemku. Poslanci schválili odkúpenie týchto 
podielov za ceny podľa znaleckého posudku. 
Poslanci sa potom zaoberali možnosťou uspo-
riadania vlastníctva k domu č. 413, kde je veľa 
spoluvlastníkov, tých úrad vyzval na úhradu 
daní a traja z nich reagovali ponukou, aby 
obec odkúpila ich podiely. Poslanci informá-
cie vzali na vedomie.
V diskusii starosta informoval o výstavbe do-
mov na pozemku JUDr. Vága, požiadal obec 

o stanovisko k tejto výstavbe a dnes prišiel s 
ponukou, že vybuduje cestu, čo bude mať vý-
hody aj pre obec. Je ochotný postaviť o jeden 
dom menej a cestu otvoriť na obe strany, čím 
sa otvorí možnosť na výstavbu niekoľkých do-
mov. Najskôr je však potrebné túto výstavbu 
zosúladiť s územným plánom. Mgr. Berecz na 
záver poďakoval PO Durmutz za podujatie, 
ktoré sa v obci konalo cez víkend, memoriál 
Josefa Kadleca. Určite to nebola jednoduchá 
akcia a zviditeľnila našu obec. PaedDr. Suba, 
PhD. uviedol, že toto podujatie sa v okrese 
naposledy organizovalo pred 20 rokmi, bola 
to súťaž psíkov, ktoré ukázali, ako dokonale 
ovládajú svoje remeslo, sú to veľmi múdre 
psy, keď niekto práve išiel po hrádzi, mohol 
vidieť prácu týchto psíkov. Na poľovníckom 
dome sa otočilo množstvo návštevníkov, ktorí 
mali možnosť nahliadnuť do činnosti poľovní-
kov, ktorá sa dá verejnosti priblížiť práve vďa-
ka takémuto podujatiu.
D. Marček tlmočil požiadavky obyvateľov by-
tov v zdravotnom stredisku, ktorí požiadali o 
oplotenie miesta na uloženie nádob na odpad, 
vraj sa tam v noci pohybujú mačky, ktoré pre-
vracajú nádoby, starosta sľúbil, že sa technic-
ký úsek bude požiadavkou zaoberať. Poslan-
kyňa K. Tusková uviedla, že sa začal nový 
školský rok, základnú školu navštevuje 180 
detí, do materskej školy chodí 85 detí, deväť 
miest je ešte voľných. Starosta potom informo-
val o zatekaní spodnej vody v materskej škole, 
v školskom klube detí je problémom strecha, 
zateká cez ňu, plech je položený priamo na fó-
liu a keď je horúco, fólia sa prepaľuje, a potom 
cez dieru zateká. 

Bližšie informácie nájdu záujemcovia na 
www.trnovecnadvahom.sk            

I. Mesárošová  

29. august – výročie SNP
Slovenské národné povstanie je jedným z najvýznam-
nejších medzníkov našich novodobých dejín. 29. au-
gusta 1944 dopoludnia začali nemecké vojská a policaj-
né jednotky obsadzovať Slovenskú republiku. Rozkaz 
na ozbrojený odpor vydal slovenskej armáde Ján Go-
lian, prvý veliteľ SNP. 
79. výročie povstania si pietnym aktom položenia ven-
ca k pamätníku generála Goliana pripomenuli starosta 
obce Mgr. Berecz a poslanci obecného zastupiteľstva 
Ing. Ábrahámová a Ing. Hlavatý. 

I. Mesárošová
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Dni obce  2023

boli najväčším kultúrno-spoločenským podu-
jatím tohto roka. Otvorila ich spevácka súťaž 
Talent 2023, po ktorej sa v našej obci predsta-
vila kapela RebelSky zo Šale. Do tanca zahrala 
skupina Fariband. V sobotu, 1. júla sa od rána 
konali na rybníku Vermek rybárskej preteky, 
za ich usporiadanie patrí vďaka MO SRZ Tr-
novec nad Váhom. 

Na nádvorí Miestneho kultúrneho strediska 
začal o 15.00 h. program pre deti, tento rok si 
mohli vyskúšať vrh sekerou, obliekanie do br-
nenia, hod vencom na meč a odfotografovať 
sa s dravým vtákom alebo sa zdarma povoziť 
na detskom vláčiku, zašantiť si na šmykľavke. 
Nechýbalo ani obľúbené maľovanie na tvár. 
Program pre dospelých otvoril starosta obce 
Mgr. Berecz, ktorý pozdravil a privítal všet-
kých prítomných. Moderátorkou programu 
bola Ľuba Ľupka Tomášiková, moderátorka 
Rádia Rock. Program bol pestrý, najskôr po-
zdravili návštevníkov deti materskej a základ-

nej školy, vystúpili víťazi Talentu. Hudobný 
program otvoril Alexander „Sanci“ Szőllősi, 
známy zo Šláger TV. So známymi maďarský-
mi piesňami zabával prítomné publikum. 
Nitrianska kapela Dora zahrala ľudové piesne 

vo vlastnej rockovej úprave. Táto kapela nie 
je pre návštevníkov našich podujatí nezná-
ma a po minuloročnom vystúpení na zraze 
motorkárov má množstvo fanúšikov aj v na-
šej obci. Nesklamali ani tento rok a odohrali 
výborný koncert. Zlatým klincom večera bolo 
vystúpenie kapely IneKafe. Táto skupina je 
na hudobnej scéne už takmer tridsať rokov 
a svojimi známymi hitmi rozospievali a roz-
tancovali návštevníkov na nádvorí MKS. Po 
hudobných programoch nasledovala Oldies 

party s DJ Slížom, ktorá trvala až do skorých 
ranných hodín. 
Sprievodným programom bola výstava prác 
Jerguša Mažára vo veľkej sále Miestneho kul-
túrneho strediska. Pokiaľ ide o občerstvenie, 
nechýbala cigánska, pečená klobása, hranol-
čeky, ale návštevníci si mohli pochutnať aj na 
churros, francúzskych palacinkách, lokšiach, 
wafľoch a množstve iných špecialít. Aj ponu-
ka alkoholických a nealko nápojov bola pestrá, 
na výber bolo pivo, víno, kofola, ale aj mojito 
a sangría, prípadne nealkoholické koktaily, 

kávu, ľadovú drť. Dni obce 2023 sa skončili a 
my sa už môžeme tešiť na devätnásty ročník 
tohto obľúbeného podujatia.
I. Mesárošová   
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Spoločenská rubrika

  Blahoželáme jubilantom

  Angela Emberová
  Róbert Keszeli
  Zuzana Krajčíková
  Alexander Kusy
  Helena Lavová
  Mária Lupínková
  Mária Ráczová
  Iľjič Štibrány
  Alžbeta Bartovicsová
  Margita Keszeliová
  Alžbeta Mandáková
  Františka Tóthová

    
   Narodili sa

   Filip Gaál
   Miran Farkas
   Mateo Farkaš
   
        
   Uzavretie manželstva

   Ján Mihál a Angelika Žáčiková
   Ján Štifter a Eva Bauhoferová
   Tomáš Čerhák a Eva Ungrová

   Opustili nás

   Zuzana Bogárová, 95-ročná
   Mária Kvasňovská, 94-ročná
   Anna Lisická, 84-ročná
   Jozef Káras, 74-ročný
   Peter Oláh, 73-ročný
   Peter Szitás, 71-ročný
   Eva Peňáková, 61-ročná
   Františka Rickerová, 72-ročná

Srdce pre prírodu a dožinky
Po tretí raz Obec Trnovec nad Váhom v spolupráci s ko-
misiou športu, školstva, mládeže a kultúry a komisiou 
životného prostredia, dopravy, výstavby a poľnohospo-
dárstva pripravili podujatie “Srdce pre prírodu“. Cieľom 
tohto podujatia je prostredníctvom rôznych aktivít budo-
vať vzťah detí k životnému prostrediu, vysvetliť, ako môže 
činnosť človeka ovplyvniť život rastlín a živočíchov okolo 
nás.
Podobne ako po minulé roky sa do podujatia zapojili orga-
nizácie a združenia z našej obce, ktoré si pre deti pripravili 
zaujímavé stanoviská. Poľovníci a rybári, ktorých činnosť 
bezprostredne súvisí s ochranou životného prostredia, dali 
deťom možnosť nahliadnuť do svojej činnosti a dozvedieť 
sa množstvo informácií o faune našich lesov a vôd. Veľké-
mu záujmu sa tešili nielen preparáty, ale aj poľovné psy, s 
ktorými sa deti vyšantili. Veľa detí vyskúšalo aj možnosť 
uloviť si rybku či chôdzu na chodúľoch na stanovisku PO 
Durmutz. Členky ZO JDS pripravili tvorivé dielne, deti si 

mohli vyskúšať 
zdobenie medov-
níkov, pletenie z 
papiera a servít-
kovú techniku. V 
stánku základnej 
školy nechýbali 
praktické ukáž-
ky triedenia od-
padov, deti si 
mohli vymaľovať 

obrázky s environmentálnou tematikou, ale aj zamaškrtiť 
si na palacinkách. Naša mladá obyvateľka Beáta Mészá-
rosová nedávno vydala knihu E(a)ko na to? a na podujatí 
„Srdce pre prírodu“ prečítala deťom príbeh z tejto knižky, 
ktorá hravou formou učí deti, môžu pomôcť našej planéte 
a ochraňovať prírodu. Deti si mohli príbehy vypočuť aj 
v indiánskych stanoch, ktoré nám zapožičalo občianskej 
združenie „Zopár típís“. Po peknom príbehu nasledoval 
program „Ako správne triediť odpad“, v ktorom maskoti 
známych detských interpretov Tárajka a Popletajky spo-
lu s medvedicou Ruženkou a zajačikom – profesionálnym 
triedičom naučili deti, kam patria jednotlivé druhy odpa-
dov.
Na záver podobne ako po minulé roky starosta obce pre-
čítal príbeh o vymieraní živočíšnych druhov, za každý vy-
mretý druh deti sfúkli jednu z 55 sviečok. Svietiť zostala 
posledná z nich, nádej.
Počas podujatia sa predávali aj lístky do tomboly, keďže 
po ukončení „Srdca pre prírodu“ sa konala oslava doži-
niek. Táto akcia sa konala po prvý raz a jej iniciátorom bol 
poslanec Martin Tóth, ktorý spolu s manželkou pripravil 
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Z činnosti pracovníkov referátu 
technického a verejnej zelene

pokračovala výstavba chodníkov - Okružná

nezanedbali ani údržbu verejnej zelene v obci

finišovali práce v areáli materskej školy

čerstvý náter oživil priestor pri parčíku
vedúci úseku TVZaOH PhDr. Ladislav Berecz   

ZO ŽIVOTA OBCE
aj dožinkové vence. Osla-
va dožiniek bola zároveň 
poďakovaním súkromne 
hospodáriacim roľníkom, 
ktorí vykonávajú svoju čin-
nosť na území obce za ich 
celoročnú prácu. Štyria z 
nich si prišli prevziať z rúk 
starostu obce aj dožinkové 
vence, či už osobne alebo v 
zastúpení.
Množstvo prítomných náv-

števníkov už netrpezlivo 
očakávalo žrebovanie tom-
boly, za ceny do nej ďakuje-
me štedrým darcom:
Róbert Láng
101 drogérie
Adriána Baraníková
Silvia Očenášová_Merit
Merkant Trnovec nad Vá-
hom
Farm Profi
Martin Tóth
Eva Tóthová
Mgr. Michal Novotný
Čínska medicína
Kvetinárstvo Šaľa
Mgr. Oliver Berecz
Mgr. Katarína Árendás 
Bachratá
Ing. Peter Gašpierik
Juraj Híreš
Cukráreň a lahôdky Zuza-
na Belovičová
COOP Jednota 
Roman Tóth
Rozličný tovar Anna Ba-
lázsiová

Isle of beauty Valéria Hra-
bovská
Kozmetický salón Veroni-
ka
MO Csemadok
Autoškola Ing. Hlavatý
Jaroslav Čerhák - Toras
ZO JDS
Helena Ábrahámová
PaedDr. Ladislav Kosz-
tanko
Kvetinárstvo Margarétka

Mgr. Jaroslava 
Kováčová
Mgr. Beáta 
Thiam Mészá-
rosová
Richard Pav-
lovič
Huncút band
Poľná dielňa 
Trnovec nad 
Váhom

Rozália Petréčová
Obec Trnovec nad Váhom
Na záver podujatia do tan-
ca zahrala skupina Melo-
dy. Za krásnu výzdobu 
a inštaláciu výstavky do-
bového poľnohospodár-
skeho náradia ďakujeme 
Evke Tóthovej a Andrei 
Gašpierikovej, za zapoži-
čanie kvetinovej výzdoby 
Helenke Ábrahámovej, 
za zapožičanie dobového 
náradia patrí vďaka OZ 
Hornojatovčan, Katke Ba-
tykovej, Tatiane Ešekovej, 
Dežkovi Marčekovi a Ma-
rike Szabovej. Dožinkový 
guláš navarila Marika od 
Váhu s manželom Lackom 
a mal veľký úspech. Výnos 
z dobrovoľného príspevku 
venovala klientom nášho 
Zariadenia opatrovateľskej 
služby. 

Podujatie finančne 
podporila Nadácia ZSE.

Ďakujeme!  I. Mesárošová 
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Reštaurovanie sochy sv. Floriána

Dobrovoľný hasičský zbor bol v Trnovci nad 
Váhom založený už v roku 1874 a dôvodom na 
jeho zriadenie bolo zabrániť požiarom v obci 
a jej okolí. Zakladateľom zboru a jeho prvým 
veliteľom bol Jozef Illéš, 
ktorý sa na čelo zboru 
dostal ako 21-ročný. Čle-
novia DHZ boli aktívni, 
organizovali množstvo 
podujatí, zachoval sa 
záznam z roku 1931, že 
veliteľ DHZ Karol Be-
recz požiadal o povole-
nie na uskutočnenie di-
vadelného predstavenia, 
po ktorom nasledovala 
tanečná zábava. Táto aktivita nebola ojedinelá, 
hasiči organizovali viacero predstavení, zábav 
a plesov.
 Pri príležitosti 50. výročia založenia DHZ 
členovia zboru z príspevkov dobrosrdečných 
darcov dali postaviť v širšom centre obce so-
chu svojho patróna. Sv. Florián, rímsky vojak, 
stojaci v ľahkom kontraposte s čiastočne pred-

sunutou ľavou nohou stojí pri makete horiace-
ho domčeka, ktorého plamene hasí vylievaním 
vedra vody pravou rukou, pričom v ľavej drží 
takmer zvinutú zástavu. Datovanie samotnej 
sochy je podľa slov reštaurátora ešte staršie, 

neobarokové. Za toto ob-
dobie prešla socha viacerý-
mi úpravami, žiaľ, väčšina 
zásahov bola neodborná 
a povrch sochy bol naru-
šený od intenzívnych po-
veternostných vplyvov a 
nepriedušných premalieb, 
z ktorých posledná bola 
urobená olejovými farbami 
priamo na kameň.
 Obecné zastupiteľstvo v 

Trnovci nad Váhom podporuje obnovu drob-
nej sakrálnej architektúry, za posledné roky 
bola zrekonštruovaná socha sv. Tekly a ka-
menný kríž. V auguste začali práce na reštau-
rovaní sochy sv. Floriána, ktorého sa ujal re-
nomovaný reštaurátor Mgr. art. Juraj Puškár. 
Prvá etapa bude trvať do 15. decembra, druhá 
etapa začne v marci a skončí 30. mája 2024.
I. Mesárošová  

Vážení priaznivci dobrého jedla!
V Trnovci nad Váhom sa vždy dobre jedlo 
aj pilo a tradičné jedlá majú na našich sto-
loch stále svoje nezastupiteľné miesto. 
Chutné polievky, vynikajúce mäsové 
dobroty, voňavé múčniky i zabíjačkové 
špeciality budú v našich srdciach navždy. 
Preto sa na vás obraciame s výzvou:
Pospomínajte na vaše najobľúbenejšie 
jedlá, podeľte sa s nami o miestne re-
cepty, ktoré sa oddávna pripravovali v 
našej obci. Pokúsime sa z nich vytvoriť 
výnimočnú kuchársku knihu plnú toho 
najlepšieho, čo sa v Trnovci nad Váhom 
pripravovalo a stále pripravuje. Uvarte 
či upečte svoj vybraný recept a zavolajte 
nám. Radi prídeme, spíšeme váš recept, 
jedlo aj s vami krásne nafotíme a vytvo-
ríme tak knihu, ktorá bude mať čestné 
miesto v našich domácich knižniciach. 
Veľmi sa tešíme na stretnutie!
Kniha má pracovný názov „V Trnovci 
nad Váhom varíme so srdcom“.

Monika Ábrahámová, 0911 397 285

Dotácie pre našu obec
Obec Trnovec nad Váhom sa zapojila do projektu 
"Zasaď strom za svoj klub", ktorý vyhlásila Na-
dácia Tipsport. Náš projekt bol vyhodnotený ako 
úspešný a vďaka získanej dotácii v sume 2.000 eur 
vysadíme v spolupráci s FK Dynamo na Futbalo-
vom štadióne Antona Keszeliho osemnásť hrabov 
a jednu lipu. Na výmenu trávnika schválila Nadá-
cia Tipsport Ďalších 1.600 eur.
Ďalšia dobrá správa je, že Nitriansky samosprávny 
kraj podporil našu žiadosť a získali sme 5000 eur, 
za ktoré zakúpime nové prvky na detské ihriská 
v Trnovci nad Váhom a Hornom Jatove, ako aj na 
workoutové ihrisko.         I. Mesárošová
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Renovácia ŠKD
Minulý školský rok sa niesol v znamení 
zmien. Keďže sa dokončovala rekonštrukcia 
materskej školy a každá ruka bola potrebná 
práve tam, vyhrnuli sme si s pani vychová-
vateľkou rukávy a pustili 
do renovácie školského 
klubu detí. Využili sme 
koniec letných prázd-
nin, aby sa žiaci mohli 
vrátiť už do vynovených 
priestorov. V druhej po-
lovici augusta sme začali 
s maľovaním ŠKD. Vnú-
torné priestory, triedy a 
chodby školského klu-
bu detí, sme vymaľovali pestrými farbami a 
vdýchli tak našej družine atmosféru nového 
školského roka. Zároveň sme pretriedili a vy-
dezinfikovali hračky, zrenovovali a zveľadili 
nábytok a staré nástenky. 
Snažili sme sa rozvrh-
núť priestory, v ktorých 
prebiehajú voľnočasové 
aktivity žiakov tak, aby 
boli príjemné, bezpeč-
né a s podnetmi rozví-
jajúcimi ich schopnosti. 
Chceme sa poďakovať 
pani učiteľkám, pánom 
učiteľom, žiakom aj pani 
upratovačke, ktorí pomáhali pri prenášaní 
nábytku a hračiek z budovy školy, kde ŠKD 
sídlilo celý minulý školský rok kvôli rekon-
štrukčným prácam v MŠ. Zároveň ďakujeme 
aj ochotným maliarom, 
ktorí nám vo voľnom 
čase pomohli vymaľovať 
vysoké stropy a ťažko 
dostupné miesta v bu-
dove. V najbližšom ob-
dobí plánujeme doplniť 
do okolia ŠKD vonkajšie 
aktivity, ktoré by sa dali 
využívať celoročne.
Dúfame, že skrášlené a 
zútulnené priestory, ktoré budú vítať žiakov 
1. stupňa,  sa im zapáčia a budú sa v nich cítiť 
príjemne. 
Mária Pešková a Vladimíra Nagyová, vychováva-
teľky ŠKD

Školský rok 2023/2024
4. septembra sa otvorili brány pre 180 žiakov 
našej základnej školy a 85 detí materskej ško-
ly. Žiaci s kyticami kvetov prišli privítať prvý 
školský deň. 

Všetkým prítomným sa 
prihovorila pani riaditeľ-
ka Mgr. Miriam Žigová a 
zároveň privítala najmä 
našich prváčikov.  Zahá-
jenia školského roka sa 
zúčastnil aj pán starosta 
obce Mgr. Oliver Berecz, 
ktorý prváčikom odo-
vzdal štartovací balíček 
učebných pomôcok v 

hodnote 53,00 EUR.
Okrem základnej školy zahájila nový školský 
rok aj naša materská škola, pani riaditeľka a 
pán starosta privítali našich najmenších v sta-

ronových priestoroch. 
Počas obdobia jedného 
roka v materskej škole 
prebiehala rekonštruk-
cia a úprava priestorov, 
ktorej cieľom bolo zvý-
šenie kapacity o jednu 
triedu. 
Letné prázdniny sú už 
za nami. Počas nich za-
mestnanci základnej 

školy a materskej školy spolu so zamestnan-
cami Obce Trnovec nad Váhom robili všetko 
preto , aby boli priestory v materskej škole a v 
základnej škole dôstojne pripravené, za čo im 

srdečne ďakujeme.
Všetkým deťom, rodi-
čom, ale aj zamestnan-
com základnej školy a 
materskej školy prajeme 
do nového školského 
roka veľa trpezlivosti, 
nových vedomostí, za-
ujímavých zážitkov a 
radosti z každého dňa, 
ktorý naše deti strávia v 

škole. 
Žiakom želáme veľa síl do učenia a výziev, 
ktoré ich znovu posunú dopredu.

Katarína Tusková        
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Aktivity seniorov ZO JDS 

v Trnovci nad Váhom
V druhej dekáde mesiaca júl sme pripravili pre našich jubi-
lantov, ktorí svoje jubileum oslávili v prvej polovici roku 2023, 
slávnostné posedenie s občerstvením. Všetci jubilanti obdržali 
prekrásne ruže a darček v podobe vitamínov, ktoré sú pre nás 
seniorov veľmi dôležité. Slávnostný príhovor predniesla pred-
sedníčka ZO Hečová. 
Úspešne sme zahájili našu spoluprácu s TJ Trnovec nad 
Váhom. V dňoch 14.7.2023 a 3.8.2023 sme pripravili pre na-
šich vnukov, ktorí sa zúčastnili detského športového tábora v 
dvoch turnusoch, lángoše a sladké dobroty. Všetkým deťom  
občerstvenie veľmi chutilo. 
V utorok 22. augusta sme vyrazili 
na výlet na Červený kameň. Toho-
to výletu na prekrásny hrad, ktorý 
sa nachádza na juhovýchodnom 
Slovensku neďaleko Modry, sa 
zúčastnilo 35 seniorov. Počiatky 
hradu siahajú do prvej polovice 
13. storočia, keď kráľovná - vdova 
Konstancia Uhorská nechala pred 
rokom 1240 na svojich majetkoch 
postaviť hrad, ktorý sa stal zná-
mym pod menom Červený kameň. 
Neskôr ho vlastnili slávne šľachtické rody ako Zápoľskí, Thur-
zovci, Fuggerovci, Pálfiovci a aj Matúš Čák Trenčiansky. Všet-
kým sa prehliadka hradu veľmi páčila a boli sme unesení krás-
nou výzdobou a zachovanými pamiatkami tohto najkrajšieho 
hradu v Malých Karpatoch. Po posilnení sa dobrým obedom v 

reštaurácii Mlsná lienka v Modre sme sa vybrali navštíviť Mú-
zeum modranskej keramiky v Modre. Prezreli sme si výstavu a 
pripravené video, vypočuli prednášku a boli sme uveličení vy-
stavenými dávnymi, ale aj novodobými keramickými dielami. 
V septembri sme navštívili divadelné predstavenie – muzikál 
pod názvom Zlatá lýra v divadle Andreja Bagara v Nitre. Pred-
stavenia sa zúčastnilo 21 seniorov, ktorým sa muzikál veľmi 
páčil. 
13. septembra sme sa zúčastnili krajskej súťaži v petangu 
seniorov v Lužiankach. Súťažili 4 naši dôchodcovia: Daniela 
Takácsová, Oľga Chovancová, Michal Takáč a František Sli-
voň. Podporiť ich boli naši členovia výboru ZO: p. Hečová,  
Horváthová,  Petrovičová,  Zalubelová a  Kaláziová. Súťažilo  

11 družstiev po štyroch súťažia-
cich, spolu 44 súťažiacich a my 
sme získali jedno štvrté miesto, 
ktoré vybojovala Daniela Ta-
kácsová. Gratulujeme. 
Čaká nás ešte v tomto roku zopár  
zaujímavých podujatí. Dúfame, že 
všetky dopadnú dobre. Pripravu-
jeme sa na súťaž vo varení guláša 
– Trnovecká vareška, organizuje-
me výlet na Štúrovský jarmok, 
oslavu jubilantov, ktorí svoje ju-
bileum oslávia v druhom polroku 

roku 2023, relaxačný pobyt v kúpeľoch Dudince, Katarínske 
posedenie spojené s tombolou.
Jolana Hečová

Zo života MO CSEMADOK 
Nostalgia párty

Dňa 19.8.2023 sa organizoval v našej obci 8. ročník Nostal-
gického popoludnia známeho ako Nostalgia párty. Akcia 
bola spojená so svätou omšou v miestnom kostole na po-
česť zakladateľa uhorského štátu svätého kráľa Štefana I.
Omšu celebroval dôstojný pán farár Kassáš. Po ukončení 
omše pokračoval program v miestnom kultúrnom  dome, 
kde sa uskutočnil bohatý kultúrny program. Pozvánku na 
podujatie prijali aj hostia z družobnej obce Bajót aj so svo-
jim folklórnym a speváckym 
súborom.
V rámci kultúrneho programu 
postupne vystúpili domáci sú-
bor Csemadok, tanečná sku-
pina z družobnej obce Bajót , 
operetné piesne zazneli v po-
daní umelcov A. Svrcsekovej a 
p. Bernátha  z Komárna.  Od-
menou za ich umelecký prejav  
im bol  neutíchajúci potlesk 
skvelého publika.
Nechýbalo vynikajúce občer-
stvenie, domáca klobáska, jaternica a vínko. Svojimi dob-

rotami prispeli aj členovia Csemadoku, za čo im pekne ďa-
kujeme.  
Program pokračoval až  do neskorého večera diskusiou a 
voľnou zábavou. O hudobnú produkciu sa postaral tradične 
pán Juraj Polák.  Vyše stočlenná účasť na podujatí  zaväzu-
je členov MO Csemadok pokračovať v tejto krásnej tradícii 
aj do ďalších rokov a zároveň je to aj odmena pre organizá-
torov tohto už tradičného podujatia v našej obci.

Poznávací zájazd do Maďarska
Dňa 15., 16. a 17. septembra sa uskutočnil poznávací 

zájazd do Maďarska. Zúčastnilo 
sa ho 37 našich členov. Prvý deň 
doobeda sme navštívili mesto 
Šopron, poobede bola dvojhodino-
vá prehliadka mesta Szombathely. 
Cieľom  trasy boli liečebné kúpele 
Zalakaros, kde  sme boli ubytova-
ní v AquaTherm hoteli. Na druhý 
deň doobeda si časť našich čle-
nov vychutnávala kúpele Thermal 
Spa. Poobede na 14:30 sme mali 
rezervovanú prehliadku v meste 
Keszthely, kaštieľ Festeticsovov, 

V súčasnosti je táto kultúrna pamiatka múzeom. Stavbu 
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barokového kaštieľa začal Krištof 
Festetics v roku 1745. Prehliadku 
kaštieľa sme skončili vo večer-
ných hodinách. Večera bola re-
zervovaná v reštaurácii Gyöngyö-
si Beťár čárda, kde sme posedeli 
až do záveru.    
 Posledný deň sme navštívili im-
pozantný hrad Sümeg. Zrúcanina 
hradu sa týči na vápencovom 
vrchu vo výške 270 m.n.m., hrad 
je dlhý 270 m a šírka hradu je 80 
m. Na záver našej cesty sme sa 
zastavili v obci Herend. Navštívili sme  manufaktúru, kde 
sa vyrába svetoznáme herendské „biele zlato“, je to vlastne 

biely porcelán, ktorý zdobí jedá-
lenský stôl mnohých kráľovských 
rodín.  
Anglická kráľovná Viktória si tu 
objednala obedovú súpravu s mo-
tívom, oceneným zlatou medailou, 
pre svoj windsorský kaštieľ.
Počas troch dní zájazdu bolo krás-
ne teplé počasie, takže sa podu-
jatie vydarilo. Počas spiatočnej  
cesty  sme sa zhodli, že aj budúci 
rok usporiadame podobný kultúr-
no - poznávací zájazd, na ktorom 

si skvele oddýchneme.
MO CSEMADOK

Voltížny klub FARAO 
majstrami SR

Z majstrovstiev Slovenska ktoré sa konali 15.-17.9.2023 vo 
Vígľaši priniesol voltížny klub FARAO mnoho majstrovských 
titulov. V kategórii staršie dievčatá 
si titul Majstra SR odniesla Katarí-
na Nagyová na koni Constantin s 
lonžérkou Vladimírou Lenčéšovou. 
Titul 1.vícemajstra SR si vybojo-
vala Ema Dudonová tiež na koni 
Constantin s lonžerkou Vladimí-
rou Lenčéšovou v kategórii junior. 
Ani skupiny neodišli naprázdno a 
skupina deti do 9 rokov v zložení: 
Pčolová Nela, Kazarová Dorka, 
Kadarová Chloe, Ratkovic Mina , 
Vencelová Lilien, Rajjová Hanka 
na koni Furioso s lonžérkou Laurou 
Lenčéšovou si odnášala titul 1.vícemajster.Titul druhého více-

majstra vybojovali na Furiosovi skupina v zložení : Gregušová 
Dáša, Gregušová Mária, Ratkovic Natalia, Kontárová Ema a 
Rajjová Dorka. V kategórii skupín junior zabojovali cvičenci na 
koni Pluto pod vedením Vladimíry Lenčéšovej a právom im 
patril titul 2.vícemajster SR v zložení : Simoniscová Natalia, 

Benčíková Olívia, Kontárová Sara, 
Slámová Sára, Kálmán Viktoria a 
Hodurová Sophia.
Šport učí deti nielen mať disciplínu 
,ale aj byť kolektívny a pomáhať si. 
Ponúkli sme naše spoľahlivé kone 
aj konkurenčnému klubu z Ivanky 
pri Dunaji ,ktorým kôň tesne pred 
pretekom ochorel. Vďaka Con-
stantinovi získala Zara Cvetkovic 
v kategórii junior titul majstra SR a 
Sáre Šoltésovej dopomohol k  titu-
lu majstra SR náš mladý kôň Don 

Dali.           V. Lenčéšová

Vážení futbaloví fanúšikovia,
pred začiatkom sezóny 2023/2024 sme v A tíme museli opäť 
riešiť personálne zmeny. Hrajúci tréner František Monósi sa z 
rodinných dôvodov rozhodol nepokračovať vo svojej činnosti. 
Za jeho prácu, herný prejav celého 
tímu a dobré výsledky mu veľmi 
pekne ďakujeme. 
Z dvoch kandidátov na uvoľnený 
post sme vybrali Štefana Bertiča 
zo Šale. Po vyriešení trénerskej 
otázky bolo nutné riešiť hráčsky 
káder. Nebolo ľahké vyriešiť tento 
problém, hlavne keď sa objavili aj 
určité zákerné praktiky v prestupo-
vom období. 
Musím však vyjadriť veľkú vďa-
ku všetkým hráčom za podporu a 
zvlášť aj hráčom, ktorí sa rozhodli aj napriek finančným po-
nukám iných klubov pokračovať v našom klube.
Výsledky v súťaži, bohužiaľ, nie sú zatiaľ také, aké by sme 

si predstavovali, ale veríme, že sa celý tím zomkne a otočí 
neúspešnú sériu.
Športcamp, denný letný tábor 2023 pod vedením Mgr. Petra 
Goldbergera, mal tento rok premiéru v dvoch turnusoch. Sme 

nesmierne šťastní, že tento projekt 
má stále väčší úspech. Do našich 
radov sa prihlásilo 85 detí a z radov 
rodičov a detí máme pozitívne ohla-
sy. Za pomoc pri organizácii tábora 
ďakujeme obecnému úradu, JDS 
Trnovec nad Váhom, sponzorom a 
rodičom.
Aj vďaka tomuto projektu sa prihlá-
silo do mládežníckeho tímu U11 
opäť niekoľko nádejných futbalis-
tov. Tím U11 pod vedením Patri-
ka Marčeka je prihlásený v súťaži 
OBFZ Nitra a chlapci napredujú. 

Tréningov sa zúčastňuje čoraz viac detičiek to je pre náš klub 
veľmi pozitívne do budúcnosti.
FK DYNAMO        
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Kone na prekážkach
1.septembra sa v areáli Jazdeckého klubu Lángov dvor konali 
westernové preteky v disciplínach Trail, Extreme trail, Ranch  

riding a Western pleasure.
Za účasti 45-tich piatich jazdcov (87 štartov) z USA, Maďar-
ska a Slovenskej republiky si mohli prísť na svoje aj samotní 
diváci, ktorí svojim potleskom odmeňovali výkony jednotlivých 
súťažiacich.
A ako sa v takejto početnej účasti umiestnili naši jazdci? 
V disciplíne Trail green :                             
1. miesto  Annabella Takácsová na koni Čazan
Trail junior 

1. miesto Tereza Vološinová na koni Muffin
2. miesto Alysa Hadnaďová na koni Paris di Diablo
Trail open                                

2. miesto Laura Hadnaďová  na koni Paris 
di Diablo
Extreme trail junior               
1. miesto Alysa Hadnaďová na koni Paris 
di Diablo
3. miesto Sabina Kováčová na koni Nicolas
Extreme trail open                
2. miesto Laura Hadnaďová na koni Paris 
di Diablo
Western pleasure                  
2. miesto Alysa Hadnaďová na koni Paris 
di Diablo
Ranch riding                           
1. miesto Richard Dobrovocký na koni 
Rooster Zipoo Maya
2. miesto Laura Hadnaďová na koni Paris 
di Diablo
Môžeme s uspokojením konštatovať, že 
naši jazdci sa  aj na  týchto domácich pre-
tekoch prezentovali ako dobre pripravení, 

čo potvrdili aj ich umiestnenia.
Toto podujatie sa uskutočnilo v spolupráci s Obcou Trno-
vec nad Váhom, za podpory p. Alojza Čelitka, Petra Ňaňa 
Suchého a podnikateľských subjektov  Grand Hotel Belle-
vue Starý Smokovec, Moma Šaľa- Veča,  Duslo, a.s, za čo 
im vyslovujeme veľké ďakujeme.
Pár záberov z podujatia: foto: Zsolt Vadkerti a Karol Scholtz – 
ďakujeme.               JK Lángov dvor                                               

Leto v našich revíroch
Po otvorení hlavnej rybárskej sezóny sa činnosť organizácie za-
merala hlavne na kontrolu dodržiavania predpisov členmi rybárskej 
stráže, starostlivosť o čistotu revírov a nakoľko boli pomerne časté 
zrážky, aj na opakované kosenie pobrežia. V rámci programu ku 
Dňom obce sa 1.7. 2023 konali Detské rybárske preteky na chov-
nom revíri Hlinisko Vermek. Preteky sa konali na základe povolenia 
predsedníctva SRZ MsO Šaľa a akcia sa využila na odlov a pre-
miestnenie rýb do lovného revíru Mŕtve rameno Amerika III. Po pred-
chádzajúcej príprave pobrežia sa pred pretekmi pripravil aj Rybársky 
dom, pripravili sa ryby na pečenie a všetko potrebné.
Deti v sprievode svojich rodičov a starých rodičov ráno zaujali miesta 
a nachystali sa na lov. Po zahájení lovu začali usilovne nahadzovať 
svoje udice, aby ulovili čo najviac, alebo čo najväčšiu rybu. Medzitým 
sa im roznieslo malé občerstvenie, chystali sa pečené ryby a hra-
nolčeky na posilnenie po ukončení pretekov. Na radosť deťom  ale 
aj ich sprievodu sa podarilo uloviť aj 3 ks kaprov od 3 do 5 kg. Pred 
ukončením pretekov sa postupne vážili úlovky. Zvážil sa celý úlovok, 
v ktorom boli karasy, plotičky a kapry a potom sa zvlášť zvážili kapry 
,ktoré sa dali do pripravenej okysličenej vody, aby sa po ukončení 
pretekov mohli premiestniť do lovného revíru Amerika III.
Po ukončení pretekov sa deti posilnili pripraveným jedlom a netrpez-
livo čakali na vyhodnotenie. 
Pretekov sa zúčastnilo 21 detí.
Poradie:
1.miesto : Erika Szabová 9,24 kg
2.miesto : Denis Bujdoš 8,52 kg

3.miesto : Sebastián Krištof 8,14 kg
Cenu za najväčšiu ulovenú rybu získala Erika Szabová za ulovené-
ho kapra o hmotnosti 5,3 kg.
Spolu bolo ulovených 65 kg rýb a z toho 20 kg kaprov väčšinou ka-
tegórie K2, ktorými sa zarybnil lovný revír Mŕtve rameno Amerika III.
Víťazi boli odmenení trofejami, medailami a vecnými darmi od na-
šich sponzorov. Všetky ostatné deti dostali medailu za účasť a tiež 
vecné dary od sponzorov. Podujatia sa zúčastnil aj p. Robert An-
dráši, poslanec Mestského zastupiteľstva v Šali a poslanec Nitrian-
skeho samosprávneho kraja, ktorý deťom prispel rôznymi školskými 
pomôckami.
Po vyhodnotení sa deti odfotili na spoločnú fotografiu a potom nie-
ktoré išli pomôcť vypustiť ulovené ryby do lovného revíru Mŕtve ra-
meno Amerika III. Takto sme spojili príjemné s užitočným aby aj deti 
vedeli ,ako sa ryby okrem prirodzeného rozmnožovania dostávajú 
do revírov.
Ďakujeme všetkým rodičom a starým rodičom, že prišli s deťmi a 
podporujú ich záujem o rybárstvo, aby vyrastala generácia, ktorá sa 
bude venovať starostlivosti a ochrane rýb a lov pre nich bude len 
potešením a budú si vážiť život vo vodnom svete, ale aj v jeho okolí.
Poďakovanie patrí všetkým našim sponzorom a aj všetkým kolegom, 
ktorí prispeli k úspešnej príprave a priebehu akcie.
Pomerne veľa práce sa vykonalo na údržbe pretekárskej trate na 
Váhu, kde sa mali konať preteky v love rýb na plávanú, žiaľ, oba 
termíny boli z dôvodu malého počtu prihlásených pretekárov  a or-
ganizačné problémy zrušené. Za vykonané práce patrí vďaka obec-
nému úradu, ktorý nám poskytol techniku a nášmu kolegovi Lackovi 
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Boháčovi, ktorý prácu vykonal. Táto plocha sa musí pravidelne upra-
vovať, lebo náletové dreviny a ostatné rastliny by ju zarástli a  bolo 
treba vynaložiť oveľa väčšie úsilie ju vyčistiť. Pretekári z MsO SRZ 
Šaľa  tento rok postúpili do 1. ligy, tak v budúcom roku sa snáď podarí 
tu zorganizovať pretekya vytvoriť peknú atmosféru.
V rámci pracovnej návštevy p. Ing. Bohuša Cintulu, tajomníka Rady 
SRZ s kolegami na západnom Slovensku sme sa stretli pri starých 
ramenách Váhu v našom revíri Váh č. 2 pri Šali a Trnovci nad Váhom, 
kde sme si spoločne prezreli tieto ramená za účelom ich zhodnotenia 
a vhodnosti na revitalizáciu a navrátenie určitej hladiny vody do týchto 
ramien, čím by sa sem vrátil aj život a vznikli by tu vhodné podmienky 
pre neres a život rýb aj pri kolísaní hladiny vody, aké tu je v dôsledku 
prevádzky vodnej elektrárne na VN Kráľová. Rovnako sme hovorili aj 
o ramene pri Dlhej nad Váhom ako aj pri Seliciach, kde by sa voda do 
ramena mohla doviesť zo vzdutia na VD Selice. 
Na stretnutí boli prítomní odborníci, ktorí sa tejto problematike dlhodo-
bo venujú. Pán RNDr. Vladimír Druga, spoluautor metodiky na rybovo-
dy, bioekologický dozor a konzultant k tejto problematike.
Boli tu prítomní aj ichtyológ pre našu oblasť Ing. Dušan Hajňuk ako aj 
nový ichtyológ pre Trnavský kraj Mgr. Filip Miklánek.
Pozreli sme si tieto ramená a rozprávali sme sa o možných riešeniach, 
ktoré by čo najmenej narušili tieto lokality, ale by zabezpečili trvalý a 
dostatočný stav vody tak, aby boli prijateľné podmienky pre život rýb 
a ostatných vodných živočíchov. Aj na základe už existujúcich mate-
riálov, ktoré sa vypracovali - viď Projekty a štúdie na www.srztrnovec.
sk, ktoré veľmi obsiahlo a podrobne popisujú túto riečnu krajinu v inun-
dačnom území rieky a sú tu dostatočné informácie a údaje potrebné 
ku zhodnoteniu a vypracovaniu riešenia problematiky v tejto oblasti. 
Určite je mnoho podobných ramien, ktoré by bolo možné oživiť aj v 
ostatných revíroch našich riek. Je potrebné ich zmapovať, ukázať ich 
potenciál na zlepšenie života v riekach. Je to dlhodobá a náročná prá-

ca, ktorú by mali robiť členovia alebo funkcionári v každej organizácii a 
potom z tejto mozaiky vytvoriť jeden krásny obraz fungujúceho vodné-
ho ekosystému na celom území. Ďakujeme za túto návštevu, ktorá ta-
kýmto spôsobom aj ocenila prácu, ktorú sme už v tomto smere urobili 
a je to zároveň aj povzbudenie, aby sme pokračovali aj v budúcnosti. 
Dúfajme, že prídu vhodné okolnosti a hlavne bude vôľa v spoločnosti 
riešiť túto problematiku, ktorá sa netýka len rybárov a rybárstva ,ale je 
všeobecným záujmom v starostlivosti o vodu v krajine.
Toto leto bolo veľmi bohaté a na podenky, ktoré sa rojili až 7 týždňov, 
čo nie je bežné.
Mnohí, ktorí sa venujú nočnému lovu to poznajú, ale mnohí ani ne-
tušia, aké prírodné divadlo sa noc čo noc deje v našej rieke Váh. Po 
zotmení sa zrazu nad hladinou vody začína objavovať biely "opar" 
pripomínajúci jemnú hmlu. Po rozsvietení čelovky alebo silnejšieho 
reflektora so sústredeným svetlom sa zrazu objaví skutočná príčina 
tohto bieleho oparu. Je to vzácna udalosť v našich vodách a buďme 
radi, že sa to deje práve v našom úseku Váhu. Keď ryby začnú hodo-
vať na "bohato prestretom stole" vtedy je počuť koľko života je vo vode 
a táto výživná potrava dodáva každoročne energiu celej populácii rýb.
1.9.2023 sa konal už 3. ročník podujatia  Srdce pre prírodu, ktoré 
organizuje obec v spolupráci so základnou školou a spoločenskými 
organizáciami v obci. Ako Obvodná organizácia SRZ sa každoročne 
zúčastňujeme na tomto podujatí, keďže je zamerané na zlepšenie 
povedomia detí vo vzťahu k prírode a životnému prostrediu a k jeho 
ochrane. Aj tento rok sme v tematickom stánku vystavili preparáty rýb, 
banner s našimi revírmi a propagačné materiály, ktoré nám poskytla 
Rada SRZ Žilina. Pre deti to boli omaľovánky, pexesá a obrázky u nás 
žijúcich rýb. Mali sme tu aj staršie ročníky časopisu Poľovníctvo a ry-
bárstvo, ktoré nám poskytla redakcia časopisu. Vyrobili sme drevené 
rybičky, ktoré deti lovili s veľkým záujmom a skutočným sústredením. 
Ako odmenu za úspešné ulovenie dostali gumové rybičky, pexeso ale-

bo omaľovánky.
Veľmi pekný tematický stánok pripravili aj naši poľovníci z Poľovníckej organizácie DURMUTZ. Ban-
nery, pútače a názorné pomôcky zamerané na spoznávanie zveri, čistotu prírody, spoznávanie stro-
mov a ich semien, zadržiavanie vody v prírode ukázali, o čom poľovníctvo, podobne ako rybárstvo 
je, že to je nielen lov, ale hlavne ochrana prírody a starostlivosť o prostredie a živočíchy, ktoré tu žijú.
Deti potom boli rôznymi formami motivované k ochrane a čistote životného prostredia: čítali sa im 
príbehy z knižky o ekológii od miestnej spisovateľky Beáty, bola tu ukážka triedenia odpadu, malé 
divadelné predstavenie rovnako zamerané na čistotu prostredia. Členovia Jednoty dôchodcov Slo-
venska mali pre deti tiež pripravené zaujímavé hry a ukážky ručných prác. Za úspešné splnenie úloh 
dostali deti palacinky. Pre dospelých Marika od Váhu spolu s Lackom uvarili chutný gulášik. Záverom 
programu p. starosta pristúpil opäť k vážnejšej téme, ktorou každý rok končí táto milá akcia, kde vy-
menovával ohrozené a vymreté druhy, ktoré na Zemi žili a hlavne v dôsledku nezodpovednej činnosti 
človeka navždy zmizli zo života Zeme.
Pokračovaním a súčasťou podujatia boli aj malé dožinky. P. starosta poďakoval všetkým poľnohospo-
dárom a pestovateľom v obci za ich prácu a pripomenul, aby sme si uvedomili, ako sa pestujú a odkiaľ 
pochádzajú potraviny, že to je výsledok celoročnej obetavej práce hospodárov. Na záver sa losovala 
tombola do ktorej prispeli miestni podnikatelia.
Pomaly prichádza jeseň a mení sa aj aktivita rýb a prídu si na svoje ako kaprári tak aj vyznávači lovu 
dravcov. V revíroch chystáme jesenné zarybnenie, ktoré chceme vykonať čo najskôr, aby bola mož-
nosť ešte využiť príjemné počasie na lov.
Po zarybnení sa ešte vykoná údržba pobrežia tak, aby na jar zostalo menej práce.
Pri kontrole revírov  bolo potešujúce, že sa na intenzívne navštevovaných miestach a úsekoch sa už 
nezanecháva toľko odpadkov ako kedysi, aj keď sa občas nájdu skupinky, ktoré akosi zabudnú po 
sebe upratať. Je to len vec sebadisciplíny a postoja k prírode, ako sa kto v prírode chová. Dúfajme, že 
sa tento stav bude v budúcnosti len zlepšovať.
V revíroch sa vykonalo pomerne veľa kontrol rybárskou strážou, nakoľko v našom úseku Váhu je 
počas sezóny veľký rybársky tlak a prichádzajú sem rybári aj zo vzdialenejších organizácií. Majme 
s nimi trpezlivosť a udržujme kolegialitu a hlavne si vážme to, čo tu máme len na niekoľko minút od 
domu, za čím títo rybári sem chodia desiatky kilometrov.
Do zostávajúcich mesiacov sezóny prajeme ešte veľa pekných dní a krásnych zážitkov pri vode.
Výbor Obvodnej organizácie SRZ
Petrov zdar          
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  EDITORIAL
Tisztelt lakosok, 

A vezércikk írásánál mindig azon töpren-
gek, miről lenne a legjobb írni, mit osszak 
meg Önökkel. A falu történéseiről minden 
lehetséges módon tájékoztatunk, legyen 
az sms, applikáció, facebook vagy újság. 
Emiatt az editorial gyakran tartalmaz olyan 
gondolatokat, eseményeket, melyek a köz-
ségre várnak, vagy melyek az utóbbi idő-
ben megvalósultak. Amikor kézhez kapják 
a lapot, már tudni fogják az előrehozott 
parlamenti választás eredményeit. Ennek 
ellenére meg kell kicsit állnunk afölött, mi 
történik az országban s ez milyen hatással 
van ránk. Egyértelmű, hogy társadalmunk 
polarizációja jelenleg a kritikus határon 
van. Már a covid után is tanúi lehettünk a 
megosztottságnak, de mostanában annyi-
ra kiéleződtek a viszonyok, hogy aggasztó, 
hová is vezethet mindez. Ritkán tudato-
sítjuk, hogy az ember élete részletekből és 
apróságokból áll. Nem tudatosítjuk, hogy 
boldogságunk és békénk nem attól függ, 
melyik politikus győz, hanem attól, hogy 
állunk hozzá az információkhoz, az élet ki-
hívásaihoz, hogyan hárítjuk el az élet hoz-
ta csapdákat. A társadalom polarizálásánál 
leginkább a félelem, gyűlölet és sokszor az 
irigység kerül felszínre. Ha akkor, hogy 
kire szavazunk, az érzések alapján fogunk 
dönteni, akkor magunkévá tesszük ezeket 
az emóciókat, s közvetve környezetünkre is 
átvisszük. Ezért a választás után is tudato-

sítanunk kell a legfontosabbat, és azt, hogy 
a már említett boldogság és békesség a rész-
letekben, apróságokban rejlik. Próbáljunk 
meg nem sodródni a tömeggel, mely a vá-
lasztások után is igyekszik majd rámutatni 
ellenségére és minden negatívumra. Ezért 
próbáljuk szűkebb környezetünkben meg-
teremteni a nyugalom szigetét, mely a min-
dennapos munka után energiával tölt fel 
bennünket. Még a tél érkezte előtt élvezzük 
ki az ősz csodás színeit. Élvezzük a sétákat, 
melyek egyértelműen javunkra válnak, s 
ne engedjük, hogy a megosztott társada-
lom a bőrük alá férkőzzön. A községben 
igyekszünk ilyen szellemben fejlődni, hogy 
minél több pozitív változást hozzunk. Saj-
nos, a negatív intézkedéseket nem mindig 
tudjuk elkerülni, de globálisan minden lé-
pésünk a község fejlődésére irányul. A köz-
ség fejlesztésénél együttműködünk Önök-
kel, összejövünk „utcai találkozásokon”, ha 
épp az Önök környékén végzünk nagyobb 
munkákat. Az ilyen találkozások nagyban 
segítenek bennünket, mert ezek során más 
szempontból is látjuk községünket. S épp 
ezek a részletek, apróságok teszik jobbá, 
értelmesebbé, boldogabbá az ember életét. 
Kívánom mindnyájuknak, hogy az őszt 
minél jobban kiélvezzék, és hiszem, hogy 
találkozunk majd az utcán vagy a község 
által szervezett rendezvényeken.

Mgr. Oliver Berecz, a község polgármester

A sofőrökre október elsejétől 
nagy változás vár

A Tornóci Községi Rendőrség értesít min-
den személygépkocsi-tulajdonost, hogy 
2023.10.1-től a járdákon automatikusan ér-
vényes lesz a várakozási tilalom mindenütt, 
ahol ezt külön közlekedési tábla nem enge-
délyezi. Ezért a KR felhívja a gépkocsiveze-
tők figyelmét, hogy respektálják azt, hogy 
a járda elsősorban a gyalogosoknak, gye-
rekeknek, babakocsival közlekedő anyu-
káknak szolgál, s ha a járdát szabálytalanul 
parkoló autó blokkolja, onnan az úttestre 
kell kilépniük, ahol az ott közlekedő gép-
kocsik miatt jóval sebezhetőbbek lesznek.

A törvény értelmében a járdán engedély 
nélkül várakozó gépkocsiknak 50 eurós 
büntetést is kiállíthatnak csekk formájában, 
büntetőeljárás során pedig ez akár 100 Є is 
lehet. A további lehetőség az ún. objektív 
felelősség érvényesítése lesz, amikor a tu-
lajdonos 78 eurós büntetésre számíthat.
E változás értelemben a községi rendőrség 
nagyobb figyelmet fordít majd a megállási 
és várakozási tilalomra vonatkozó törvény 
betartására, legyen az járda vagy zöldterü-
let, illetve közlekedési táblából adódó meg-
állási és várakozási tilalom.

Gabriel Réső
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A képviselőtestület ülése
A képviselőtestület 7. ülése augusztus 
4-én zajlott és „A kultúra megtartásának támo-
gatása Tornócon” projekt anyagi támogatására 
benyújtott kérvény újbóli megnyitását érintette. 
A község ezt a kérvényt még 2021-ben adta be 
kb. 176 ezer eurós támogatásra, ahol a képvi-
selők határozatban jóváhagyták az 5%-os ön-
részt. Ez a projekt a koronavírus elleni intézke-
désekre irányult, s eredetileg elutasították. Most 
azonban az állam ismét megnyitotta a projektek 
tartalékát, hogy minél több megvalósulhasson 
belőlük. Megszólították a községi hivatalt, s az 
beleegyezett, holott év végéig kell megvalósíta-
ni és elszámolni.
A községi hivatal elöljárója arról tájékoztatott, 
hogy a közbeszerzés két részre volt felosztva, 
megközelítőleg 100 ezer eurót szántak a hango-
sításra és a nagyterem színpadának a megvilágí-
tására, s ez az összeg két év után is ugyanannyi 
maradt. Az építkezési munkák költségvetése 
azonban 65 ezerről 135 ezer euróra ugrott, ezért 
a községi hivatal független költségvetési szak-
értőt is megkért, aki még háromezerrel többet 
számolt. Így aztán a kiadások hetvenezerrel 
mentek fel, az önrész kb. 9000 euró lenne. Ing. 
Hlavatý, a pénzügyi bizottság elnöke elmond-
ta, hogy összehívta a bizottságot és tagjai meg-
állapították, hogy a projektben olyan dolgok 
vannak, amik jól jönnének, de minden előny és 
hátrány megfontolása után a bizottság azt ja-
vasolja, hogy ne kapcsolódjanak be ebbe a pro-
jektbe, inkább a felújítást válasszák, a kultúrház 
komplex felújítására kellene pénzt szerezni. A 
vitába bekapcsolódott R. Hrabovský és PaedDr. 
Suba, PhD. képviselő is, szerintük a kultúrház 
rekonstrukciója sürgős. Ing. Rábek megkérdez-
te, hogy a projekt a nyílászárók cseréjére is vo-
natkozik-e, s kicserélésüket javasolta az újabb 
épületen. Ing. Gašpierik elmondta, hogy a mi-
nisztérium nem volt képes átvenni a kötelezett-
ségeket, melyek az állam hibájából keletkeztek, 
s nem kínált helyette pótmegoldást. Egyetértett 
Ing. Hlavatýval, hogy a 80 ezer euróból, ameny-
nyivel nőtt az építkezési munkálatok értéke, 
valamit önerőből is meg lehet csinálni, de ha 
bekapcsolódnánk ebbe a projektbe, a további 
felhívásoknál probléma adódhat.
A képviselők az élénk vita után végül is nem 
fogadták el a kiadások község költségvetésé-
ből való pótlását, mely az áru és szolgáltatások 
áremelkedéséből adódott. 
A képviselőtestület 8. ülésére szeptember 
11-én került sor, a képviselők ezen az ülésen az 

1. félév gazdálkodásának elemzésével foglal-
koztak községünkben. A falu jól gazdálkodott, 
a költségvetés pluszban van. Ami a kapitális ki-
adásokat illeti, ott a hiányt az óvoda építkezési 
munkálataival kapcsolatos számlák kifizetése 
idézte elő, melyet a község saját anyagi forrá-
saiból fizetett, és amelyeket egyelőre a minisz-
térium nem fizetett meg. A képviselők tudomá-
sul vették a gazdálkodás elemzését. A bérlők a 
bérleti szerződés meghosszabbítását kérték a 1. 
sz. és a 79. sz. akadálymentesített lakásban. A 
képviselők elfogadták ezen bérleti szerződések 
meghosszabbítását, az 1.sz. lakásban 2025.6.30-
ig, az akadálymentesített lakásban pedig 
2024.6.30-ig.
A községi képviselőtestület többször is jelezte, 
hogy szükségét látja a község dotációival kap-
csolatos általános érvényű rendelet megváltoz-
tatásának, és munkacsoportot hozott létre. En-
nek tagjai többször is találkoztak és új javaslatot 
dolgoztak ki, melyet a törvény által előírt időben 
nyilvánosságra is hoztak. Ezzel a pénzügyi-, 
vállalkozói- és a községi tulajdon kezelésének 
bizottsága foglalkozott, melynek egy észrevéte-
le volt vele kapcsolatban, ezen kívül dolgozott 
vele a sport-, oktatásügyi-, ifjúsági- és kulturális 
bizottság is. A legalapvetőbb változás, hogy a 
dotáció folyósítása a felhívások kihirdetésének 
függvénye lesz, ez lehetővé teszi, hogy flexi-
bilisebben lehessen reagálni a szükségletekre 
és kérelmekre, dotációt csak az a szervezet és 
egyesület kaphat, amelynek székhelye a község 
területén található, s tevékenységét is itt fejti ki.
Jobbágyová asszony, községünk lakosa társ-
tulajdonosaival együtt kérvényezte egy közös 
tulajdonban lévő telek megvásárlását, melyen 
udvarának egy része fekszik. Átmérésnél jött 
rá, hogy a telek a községé. A községi hivatal 
is folytatott helyi vizsgálatot, megállapította, 
hogy klasszikus előkertről van szó, a képvi-
selők jóváhagyták a telek megvételét 12 Є/m2 
áron, egyéni  szempont alá eső módszerrel. A 
másik kérvényt Fülöp úr adta be, aki szintén a 
községi telek egyik részt használja, be is kerítet-
te, ez a régi Pohoda vendéglő területén találha-
tó. A képviselők jóváhagyták az eladást ugyan-
azon az áron, mint az előző kérvényezőknél. Az 
utolsó, községi tulajdonban lévő telek megvá-
sárlását kérvényező egyén Pospiš úr volt, aki át-
mérésnél megállapította, hogy kertje, háza egy 
része és előkertje a község telkén van. A képvi-
selők ez esetben 12 Є/m2 –es árat szabtak meg, 
és jóváhagyták a telek eladásának módját is.
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A képviselőtestület ülése
E pont utolsó része a helyi iskola és óvoda igaz-
gatónőjének, kérvénye volt. Az óvoda rekonst-
rukciója után több gyereket vettek fel és szük-
ség volt egy konyhai munkaerő felvételére is 
fél munkaidőre, ezért a költségvetés emelését 
kérte az eredeti kompetenciákra 2 100 euróval, 
erre a naptári évre. A képviselők elfogadták ezt 
az emelést.
A községi lakások megvásárlása iránt a 303-
as és 304-es lakások bérlői érdeklődtek, ezért 
a községi hivatal elrendelte azok felbecsülését 
becslő által, aki megállapította a lakások ér-
tékét. A képviselők kérték a községi hivatalt, 
hogy szólítsák meg a többi 6 lakás bérlőjét is, 
hogy lehetőség van a lakások megvételére a 
szakértői vélemény által meghatározott össze-
gért, százassal felfelé kerekítve.
A képviselők a kultúra és a sport területén fo-
lyósított dotációkra vonatkozó kérvényeket 
a javasolt formában elfogadták. A község a 
693-as családi ház társtulajdonosa, és a telken 
karbantartói munkálatokat végez. A községi 
hivatal egyezkedést kezdeményezett a többi 
társtulajdonossal, hogy nem akarnák-e eladni 
a részüket, de néhány ár nem volt reális, ezért 
itt is szakvéleményt dolgoztattak ki, mely meg-
határozta az egyes tulajdonrészeket a házon és 
a telken. A képviselők jóváhagyták ezen részek 
megvásárlását a szakvélemény által megsza-
bott áron. A képviselők foglalkoztak a 413-as 
sz. ház tulajdonjogának rendezésével is, ahol 
sok a társtulajdonos. Őket a hivatal adófizetés-
re szólította fel, közülük hárman olyan ajánlat-
tal álltak elő, hogy a község vegye meg a részü-
ket. A képviselők az információkat tudomásul 
vették.
A polgármester a vitában a JUDr. Vágó telkén 
folyó építkezésről tájékoztatott, aki állásfogla-
lást kért a községtől ehhez az építkezéshez, s 

ma olyan ajánlattal állt elő, hogy utat is épít, 
mely a község számára is hasznos lesz. Készen 
áll egy házzal kevesebbet felépíteni és utat nyit-
ni mindkét oldalra, s ezzel néhány ház építésé-
re is lehetőség nyílik. De először ezt az építke-
zést a területfejlesztési tervvel kell összhangba 
hozni. Mgr. Berecz végül köszönetet mondott a 
Durmutz vadászegyletnek a hétvégén lezajlott 
akció, a Jozef Kadlec emlékverseny megszer-
vezéséért. Bizonyára nem volt egy egyszerű 
rendezvény, de láthatóvá tette községünket. 
PaedDr. Suba, PhD. elmondta, hogy a járásban 
ezt a rendezvényt 20 évvel ezelőtt rendezték 
meg utoljára, ez kutyák versenye volt, akik 
bemutatták, milyen alaposan végzik a dolgu-
kat, mennyire okosak. Aki épp a töltésen sétált, 
láthatta az ebek munkáját. A vadászházban 
számos látogató fordult meg, akik betekintést 
nyerhettek a vadászok munkájába, melyet épp 
ilyen rendezvénynek köszönhetően hozhatunk 
közelebb az emberekhez.
D. Marček is bekapcsolódott a vitába, tolmá-
csolta az egészségügyi központ lakásaiban 
lakók kérelmét, akik kérték a szemeteskukák 
helyének bekerítését, mert éjjel macskák járnak 
arra, felforgatják a kukákat. A polgármester 
megígérte, hogy a műszaki részleg foglalkozik 
majd kérésükkel. K. Tusková elmondta, hogy 
elkezdődött az új tanév, az iskolát 180 tanuló 
látogatja, az óvodába 85gyerek jár és van még 
kilenc szabad helyük. A polgármester ezután 
tájékoztatott a talajvíz beszivárgásáról az óvo-
dába, az iskolai klubban pedig a tető ázik be. A 
pléh közvetlenül fóliára van téve, s ha forróság 
van, a fólia átég, és a lyukon pedig becsurog a 
víz.
További információkat érdeklődés esetén 

weboldalunkon  találhatnak. 
I. Mesárošová               

Augusztus 29. – az SzNF évfordulója
A Szlovák Nemzeti Felkelés újkori történelmünk egyik 
legjelentősebb mérföldköve. 1944. augusztus 29-én dé-
lelőtt a német csapatok és rendőregységek megkezdték 
a Szlovák Köztársaság elfoglalását. A fegyveres elle-
nállásra a szlovák hadseregnek a parancsot Ján Golian, 
az SzNF első parancsnoka adta ki.
A Felkelés 79. évfordulójáról – melynek keretében Go-
lian tábornok emlékművénél koszorút helyeztek el - 
Mgr. Berecz, a község polgármestere, Ing. Ábrahámo-
vá valamint Ing. Hlavatý képviselők is megemlékeztek.

I. Mesárošová
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A falu életéből
A Falunapok az év legnagyobb kulturális-tár-
sadalmi eseménye. Idén a Talent 2023 ének-
versennyel kezdődött, ezután községünkben a 
vágsellyei RebelSky együttes mutatkozott be. 
A táncba a talpalávalót a Fariband együttes 
húzta. Szombaton, július 1-jén a Vermek halas-
tónál reggel óta horgászversenyekre került sor, 
melyek megszervezéséért köszönet jár a Tor-
nóci Horgászszervezetnek.

A helyi kulturális központ udvarán 15.00 óra-
kor gyermekprogramok zajlottak, idén ki le-
hetett próbálni a fejszedobást, páncélruhába 
öltözést, koszorút dobhattak kardra, fényké-
pezkedhettek  ragadozó madárral, ingyen rá-
ülhettek a gyerekvonatra, csúszda is volt. Nem 
hiányozhatott az annyira népszerű arcfestés 
sem. A felnőtteknek szóló programot Mgr. 
Oliver Berecz polgármester nyitotta meg, aki 
üdvözölte a jelenlévőket. A moderátor Ľuba 
Ľupka Tomášiková volt a Rádio Rock-ból. A 
program színes és gazdag volt, a jelenlévőket 
először az ovisok és iskolások köszöntötték, 

majd felléptek a Talent énekverseny győztesei. 
A zenés műsort a Sláger TV-ből jól ismert Ale-
xander „Sanci” Szőllősi indította, aki ismert 
magyar dalokkal szórakoztatta a jelenlévőket.  
A nyitrai Dora együttes népdalokat adott elő 

sajátos rockos feldolgozásban. Ez az együttes 
nem ismeretlen a rendezvényeinkre látogatók 
között, s a tavalyi motoros találkozó fellépője-
ként számos rajongóra tett szert községünkben 
is. Most sem okoztak csalódást, fantasztikus 
koncertet adtak. 
Az est fénypontja az IneKafe fellépése volt. Ez 
az együttes csaknem harminc éve van a zenei 
porondon. Ismert slágereikkel megénekeltet-
ték és megtáncoltatták a kultúrház udvarára 
látogatókat. A zenei programokat  Oldies par-

ty követte DJ Slížzsel, mely egészen a hajnali 
órákig tartott.
Kísérőprogramként a látogatók megtekinthet-
ték a Jerguš Mažár munkáiból készült kiállí-
tást a kultúrház nagytermében. Ami a frissí-
tőket illeti, volt cigánypecsenye, sült kolbász, 
hasábburgonya, de a látogatók megkóstolhat-
ták a churrost, a francia palacsintát, a laskát, a 
waflet és más specialitásokat. 
Az alkoholmentes italok és alkohol kínálata is 
gazdag volt: bor, sör, kofola, mojito, sangria, 
alkoholmentes koktél, kávé, jégkása. A 2023-as 

falunapok befejeződtek, s mi már előre örü-
lünk e népszerű rendezvény tizenkilencedik 
évfolyamának.
I. Mesárošová
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A falu életéből
Társadalmi rovat

  Gratulálunk a jubilánsoknak

  Angela Emberová
  Róbert Keszeli
  Zuzana Krajčíková
  Alexander Kusy
  Helena Lavová
  Mária Lupínková
  Mária Ráczová
  Iľjič Štibrány
  Alžbeta Bartovicsová
  Margita Keszeliová
  Alžbeta Mandáková
  Františka Tóthová

    
   Újszülöttek

   Filip Gaál
   Miran Farkas
   Mateo Farkaš
   
        
   Házasságot kőtöttek

   Ján Mihál és Angelika Žáčiková
   Ján Štifter és Eva Bauhoferová
   Tomáš Čerhák és Eva Ungrová

   Elhunytak

   Zuzana Bogárová, 95-éves
   Mária Kvasňovská, 94-éves
   Anna Lisická, 84-éves
   Jozef Káras, 74-éves
   Peter Oláh, 73-éves
   Peter Szitás, 71-ročný
   Eva Peňáková, 61-éves
   Františka Rickerová, 72-éves

Szív a természetért és aratási ünnepség
Tornóc Község a sport-, oktatásügyi-, ifjúsági- és kulturális-, 
valamint a környezetvédelmi-, közlekedési-, építkezési- és 
mezőgazdasági bizottsággal karöltve harmadszor rendezte 
meg a „Szív a természetért” akciót. Ennek célja különféle 
aktivitások segítségével kialakítani a gyermekek életkörnye-
zethez való viszonyát, elmagyarázni, hogyan tudja az embe-
ri tevékenység befolyásolni a körülöttünk lévő növények és 
állatok életterét.
Az előző évekhez hasonlóan a rendezvénybe bekapcsolód-
tak a község szervezetei és egyesületei, melyek a gyermekek 
számára érdekes állomásokat készítettek elő. A vadászok, 
horgászok – akik tevékenysége közvetlenül kötődik a kör-
nyezetvédelemhez – lehetővé tették a gyerekeknek, hogy 
betekinthessenek tevékenységükbe és számos információt 
szerezzenek erdeink, vizeink faunájáról. Nagy érdeklődés 
fogadta a preparátumokat, de a vadászkutyákat is, akikkel a 
gyerekek jól elbolondoztak. Sok gyerek próbálta ki a kisha-
lak fogását, vagy a gólyalábakat a Durmutz egylet állomásán. 

A nyugdíjas egye-
sület tagjai alko-
tóműhelyekkel 
várták a gyereke-
ket, lehetett mé-
zeskalácsot díszí-
teni, papírfonást 
és szalvétatech-
nikát gyakorolni 
és elsajátítani. Az 
iskola sátrában 
gyakorlatban is 

bemutatták a hulladék osztályozását, a gyerekek environ-
mentális témájú képeket festhettek ki és megkóstolhatták 
a finompalacsintát is. Fiatal lakosunk, Mészárosová Beáta 
nemrég adta ki E(a)ko na to? című könyvét, s a „Szív a ter-
mészetért” rendezvényen felolvasott a gyerekeknek ebből 
a könyvből, mely játékosan tanítja őket arra, hogyan tud-
nak segíteni bolygónknak, hogyan védhetik a természetet. 
A gyerekek indián sátrakban is hallgathattak történeteket, 
ezeket a „Zopár típís” polgári társulás adta kölcsön. A szép 
történet után a „Hogyan osztályozzuk a hulladékot” elne-
vezésű program következett, ahol az ismert gyerekfigurák, 
Tárajka és Popletajka Ruženkával a medvével, nyuszival és 
egy professzionális osztályzóval megtanították a gyerekek-
kel, hová tartoznak az egyes hulladékfajták.
Végül az előző évekhez hasonlóan a község polgármeste-
re felolvasott egy történetet az állatfajok kihalásáról, az 55 
égő gyertyából a gyerekek minden kihalt fajért elfújtak egy 
gyertyát. Az utolsó, a remény gyertyája égve maradt.
A rendezvényen tombolajegyeket is árultak, mivel a „Szív a 
természetért” befejezése után aratási ünnepség következett. 
Erre a rendezvényre most először került sor, kezdeménye-
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A műszaki- és kőzterület-fenn-tartó 
részleg

a járdák építése folytatódott - Körút utca

nem hanyagolták el a nyilvános zöldterületek 
fennartását sem

befejeződtek a munkálatok az óvoda terülen

a friss festékbevonat felélénkítetter a park melletti 
területet           PhDr. Ladislav Berecz   

A falu életéből
zője Martin Tóth képviselő 
volt, aki feleségével együtt 
aratási koszorúkat készí-
tett. Az aratási ünnepség 
egyúttal köszönet is volt 
a magángazdák egész évi 
munkájáért, akik a község 
területén tevékenykednek. 
Négyen közülük a polgár-
mestertől átvették az ara-
tási koszorút, személyesen 
vagy helyettesük által.

A jelenlévők már türelmet-
lenül várták a tombola sor-
solását, a díjakért köszönet 
a bőkezű adományozók-
nak:
Róbert Láng
101 drogérie
Adriána Baraníková
Silvia Očenášová_Merit
Merkant Trnovec nad Vá-
hom
Farm Profi
Martin Tóth
Eva Tóthová
Mgr. Michal Novotný
Čínska medicína
Kvetinárstvo Šaľa
Mgr. Oliver Berecz
Mgr. Katarína Árendás 
Bachratá
Ing. Peter Gašpierik
Juraj Híreš
Cukráreň a lahôdky Zuza-
na Belovičová
COOP Jednota 
Roman Tóth
Rozličný tovar Anna Ba-

lázsiová
Isle of beauty Valéria Hra-
bovská
Kozmetický salón Veroni-
ka
MO Csemadok
Autoškola Ing. Hlavatý
Jaroslav Čerhák - Toras
ZO JDS
Helena Ábrahámová
PaedDr. Ladislav Kosz-
tanko

Kvetinárstvo 
Margarétka
Mgr. Jaroslava 
Kováčová
Mgr. Beáta 
Thiam Mészá-
rosová
Richard Pavlo-
vič
Huncút band
Poľná dielňa 

Trnovec nad Váhom
Rozália Petréčová
Obec Trnovec nad Váhom
A rendezvény végén a tán-
colni vágyókat a Melody 
együttes szórakoztatta.
A gyönyörű díszletért és 
a korabeli mezőgazdasági 
eszközöket bemutató ki-
állításért köszönetet mon-
dunk Evka Tóthovának és 
Andrea Gašpierikovának, 
a virágdísz kölcsönzéséért 
Helenka Ábrahámovának. 
A mezőgazdasági eszkö-
zök kölcsönzéséért köszö-
net illeti a Hornojatovčan 
polgári társulást, Katka 
Batykovát, Tatiana Eše-
kovát, Dežko Marčeket és 
Marika Szabovát. 

A rendezvényt anyagilag a 
ZSE alapítvány 

támogatta.

Köszönjük!
I. Mesárošová
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A falu életéből
Szent Flórián szobrának felújítása

A tornóci önkéntes tűzoltók egyesülete 1874-
ben alakult meg, céljuk a községben és a kör-
nyéken lévő tüzek megfékezése volt. A tes-
tület alapítója és parancsnoka Jozef Illéš volt, 
aki 21 évesen került a 
testület élére. A tűzol-
tók aktívak voltak, szá-
mos akciót szerveztek, 
1931-ből fennmaradt 
egy bejegyzés, hogy 
Karol Berecz parancs-
nok kérvényt nyújtott 
be színházi előadás 
megrendezésre, melyet 
táncmulatság követett. 
Ez az aktivitás nem volt 
az egyedüli, a tűzoltók sok előadást, bált és 
mulatságot szerveztek.
Az önkéntes tűzoltók testületük megalaku-
lásának 50. évfordulójára a jószívű adako-
zók hozzájárulásából községünk szélesebb 
központjában szobrot állítottak patrónusuk-
nak. Szent Flórián, a római katona részben 
előretett lábbal áll egy égő ház makettjénél, 

melynek lángjait a jobb kezében lévő vödör 
vizével oltja, bal kezében pedig zászlót tart. 
A szobor a restaurátor szerint még régebbi, 
a neobarokk korból származik. Ez idő alatt a 
szobrot többször javították, sajnos, a legtöbb 

beavatkozás nem volt 
szakszerű, s a szobor felü-
lete az időjárás viszontag-
ságaitól és az átfestésektől 
megsérült, legutóbb olaj-
festéket vittek fel egyene-
sen a kőre. Tornóc község 
képviselőtestülete támo-
gatja a kisebb szakrális 
műemlékeket, az utób-
bi években Szent Tekla 
szobrát és a kőkeresztet is 

restaurálták. Augusztusban megkezdődtek 
Szent Flórián szobrának restaurálási mun-
kálatai, melyet Mgr. art. Juraj Puškár restau-
rátor vállalt. Az első szakasz december 15-ig 
tart, a második 2024. márciusában kezdődik 
és 2024. május 30-án fejeződik be.

I. Mesárošová

Tisztelt ínyencek!
A tornóci ember mindig is szeretett en-
ni-inni, a hagyományos ételeknek állandó 
helyük van az asztalunkon. Az ízletes le-
vesek, kiváló húsos finomságok, illatozó 
tészták, sütemények, disznótoros speci-
alitások mindig közel fognak állni szí-
vünkhöz. Ezért egy felhívással fordulunk 
Önökhöz:
Gondolkodjanak el kedvenc ételükön, osz-
szák meg velünk a helyi recepteket, ame-
lyeket régóta készítenek községünkben. 
Megpróbálunk belőlük egy különleges 
szakácskönyvet készíteni, tele a legjobb 
régi és új tornóci receptekkel. Főzzék, 
süssék meg kiváló receptjüket és hívjanak 
fel minket. Szívesen elmegyünk, leírjuk a 
receptet, lefényképezzük az ételt Önökkel 
együtt, így állítjuk össze a könyvet, mely 
különleges, becses helyet foglal majd el 
házi könyvtárunkban.
Nagyon várjuk a találkozást!
A könyv címe Tornócon szívvel főzünk.

Monika Ábrahámová  0911 397 285

Támogatás a falunk számára
Tornóc Község bekapcsolódott az „Ültess fát a klu-
bodért” – „Zasaď strom za svoj klub” projektbe, 
melyet a Tipsport Alapítvány hirdetett meg. Pályá-
zatunk sikeres volt, s az elnyert 2.000 erós dotáci-
ónak köszönhetően az FK Dynamo sportklubbal 
együttműködve az Anton Keszeli sportpályán ti-
zennyolc gyertyánt és egy hársfát ültetünk ki.
További jó hír, hogy a Nyitrai Kerületi Önkor-
mányzat támogatta kérvényünket és 5.000 eurót si-
került szereznünk, melyen új elemeket vásárolunk 
a tornóci és Horný Jatov-i játszóterekre, valamint a 
workout játszótérre.          I. Mesárošová



Jelentés az iskolapadból

    8

Az iskolai klub felújítása
Az előző tanév a változások jegyében zajlott. 
Mivel végéhez közeledett az óvoda felújítá-
sa, s ott minden dolgos kézre szükség volt, 
a nevelőnővel ingujjainkat feltűrve magunk 
álltunk neki az isko-
lai klub felújításának. 
Kihasználtuk a nyári 
szünidő utolsó napjait, 
hogy a gyerekek felújí-
tott termekbe jöhessenek 
vissza. A belső teret, az 
osztályokat, a folyosót 
tarka színekkel festet-
tük ki, így megteremtve 
az új tanév hangulatát. 
Átválogattuk és fertőtlenítettük a játékokat, 
megreparáltuk a régi bútorokat, lecseréltük 
az öreg faliújságokat. A szabadidős tevé-
kenységre szolgáló teret 
úgy próbáltuk elren-
dezni, hogy kellemes és 
biztonságos legyen és a 
képességek fejlesztésére 
ösztönözzön. Köszöne-
tet mondunk pedagó-
guskollégáinknak, a diá-
koknak, a takarítónőnek, 
akik segítettek a búto-
rok és játékok iskolából 
való áthurcolásában (a 
múlt évben az óvoda rekonstrukciója mi-
att ugyanis ott volt a napközi). Köszönjük a 
készséges festőknek, akik szabadidejükben 
kifestették a magas osz-
lopokat és az épület ne-
hezen elérhető részeit. 
A közeljövőben az isko-
lai klub környékét is ki 
akarjuk egészíteni, csi-
nosítani úgy, hogy egész 
évben használni tudjuk.
Reméljük, hogy a meg-
szépült, barátságos hely, 
ahol az alsó tagozatoso-
kat üdvözölhetjük, tetszeni fog a gyerekek-
nek és kellemesen érzik majd ott magukat.
Mária Pešková és Vladimíra Nagyová, az iskolai 
klub nevelőnői

A 2023/2024-es tanév
Szeptember 4-én iskolánk megnyitotta kapu-
it a 180 diák és 85 óvodás előtt. A gyerekek 
csokorral a kezükben köszöntötték az első 
napot az iskolában.  A megjelentekhez Mgr. 

Miriam Žigová igazga-
tónő szólt, aki kis elsőse-
inket külön köszöntötte. 
A tanévnyitón polgár-
mesterünk, Mgr. Oliver 
Berecz is rész vett, aki is-
kolaszereket tartalmazó 
startcsomagot adott át a 
kis elsősöknek 53,00 Є 
értékben.
Az iskolához hasonlóan 

az óvodában is megkezdték az új tanévet, 
az igazgatónő és a polgármester úr felújított 
régi-új térben köszöntötte a legkisebbeket. 

Az óvodában egy évig 
tartott a felújítás és a 
termek javítása, a cél a 
kapacitás egy osztállyal 
való növelése volt.
A nyári szünidő már 
mögöttünk van. A va-
káció alatt az iskola és 
óvoda alkalmazottai 
a község dolgozóival 
együtt mindent meg-
tettek, hogy az óvoda 

megfelelő állapotba kerüljön, elkészüljön, 
ezért mindnyájuknak köszönetet mondunk.
Minden tanulónak, gyermeknek, szülőnek, 

de iskolai és óvodai al-
kalmazottnak is sok tü-
relmet, új ismereteket, 
érdekes élményeket, és 
minden iskolában eltöl-
tött napra csupa örömet 
kívánunk az új tanév-
ben. A diákoknak a ta-
nuláshoz sok erőt és új 
kihívásokat kívánunk, 
melyek majd újból 

előbbre viszik őket.
Katarína Tusková
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Társadalmi szervezetek
A tornóci szeniorok aktivitásai

Július második felében az első félévben kerek születésnapot 
ünneplő jubilánsainknak szerveztünk ünnepi összejövetelt 
frissítővel. Minden ünnepelt gyönyörű rózsát és vitamincso-
magot kapott, amire az idős embereknek nagy szükségük 
van. Ünnepi beszédet Hečová asszony, az egyesület elnöke 
mondott.
Sikeresen kezdtünk el együttműködni a tornóci sportegye-
sülettel. 2023.7.14-én és 2023.8.3-án unokáinknak, akik 
a gyermek sporttáborban voltak két turnusban, lángost és 
édességeket készítettünk. Minden gyermeknek nagyon íz-
lett a frissítő.
Augusztus 22-én, kedden kirán-
dulni indultunk Vöröskőre. Ebbe 
a csodálatos, Modrához közeli 
várba 35 nyugdíjas tartott velünk. 
A vár eredete egészen a 13. szá-
zadba nyúlik vissza – az özvegy 
Konstancia Uhorská 1240 előtt 
várat építtetett a birtokán, mely 
Vöröskő néven vált híressé. Ké-
sőbb a várat más ismert nemes 
családok is birtokolták: Szapo-
lyai, Turzov, Fugger, Pálfi, de 
még Trencsényi Csák Máté is. A 
vár bemutatása mindenkinek nagyon tetszett, elvarázsol-
tak a csodás díszletek, a Kis-Kárpátok legszebb várásnak 
megmaradt emléktárgyai. A modrai Mlsná lienka étteremben 
elköltött finom ebéd után a helyi kerámiamúzeumba látogat-

tunk. Megnéztük a kiállítást, az előkészített videót, meghall-
gattunk egy előadást és megcsodáltuk a gyönyörű régi és új 
kerámiatárgyakat.
Szeptemberben színházi előadáson vetünk részt, a „Zlatá 
lýra” musicalt láttuk a nyitrai Andrej Bagar színházban. Az 
előadáson 21 szenior vett részt, és a musical nagyon tet-
szett nekik.
Szeptember 13-án Lužianky-ban szerepeltünk a kerületi 
pelang-bajnokságon, 4 tagunkkal: Daniela Takácsová, Oľga 
Chovancová, Michal Takáč és František Slivoň. Az egyesült 
vezetőségéből Hečová, Horváthová, Petrovičová, Zalubel-
ová és Kaláziová asszony drukkolt nekik. 11 csapat mérte 

össze tudását, ez összesen 44 
versenyző. Nekünk egy negye-
dik helyet sikerült elhoznunk 
Daniela Takácsová jóvoltából. 
Gratulálunk!
Ez évben még vár ránk néhány 
érdekes rendezvény Reméljük, 
hogy jól sikerülnek. Gulyásfő-
ző versenyt rendezünk Tornóci 
fakanál címmel, kirándulunk a 
párkányi vásárra, megünnepel-
jük azokat a jubilánsokat, akik a 
2023-as év második félévében 

ünneplik születésnapjukat, relaxálást tervezünk Gyűgyön, 
valamint Katalin napi összejövetelt tombolával.   
       
 Jolana Hečová

A Csemadok-alapszervezet életéből
Nosztalgiaparty
2023. 8. 19-én községünkben megrendeztük a nosztalgia-
délután 8. évfolyamát, mely Nosztalgiaparty néven ismert. 
A rendezvényt szentmisével kapcsoltuk össze a helyi 
templomban I. Szent István államalapító magyar király 
emlékére.
A misét Kaszás plébános úr celebrálta. Utána a kultúrház-
ban folytatódott a gazdag program és kultúrműsor. A ren-
dezvényre elfogadták meghívásunkat Bajót baráti testvér-
falu vendégei is, akik folklór és éneklőcsoporttal érkeztek. 
A kultúrműsor keretében foko-
zatosan lépett fel a Csemadok 
helyi csoportja, a bajóti táncs-
csoport, Szvrcsek Anita és 
Bernáth úr Komáromból pedig 
operetteket adott elő. Művészi 
produkciójukat a lelkes közön-
ség vastapssal jutalmazta.
Nem hiányozhatott a kiváló 
frissítő, a házikolbász, a hurka 
és a bor sem. A finomságokkal 
a Csemadok-tagok támogattak 

bennünket, ezt hálásan köszönjük.
A program a késő esti órákba nyúlt, szabad szórakozás-
sal. A zenei produkcióról már hagyományosan Juraj Polák 
gondoskodott. A rendezvényen több mint százan vettek 
részt, ez arra kötelezi a Csemadok-tagokat, hogy a követ-
kező években is folytassák ezt a szép hagyományt, végül 
is ez a jutalma a rendezvény szervezőinek községünkben.
Ismeretterjesztő kirándulás Magyarországra
Szeptember 15-16-17-én ismeretterjesztő kiránduláson 
vettünk részt déli szomszédainknál. A kiránduláson 37 
tagunk vett részt. Első nap délelőtt Sopron városát te-

kintettük meg, délután két órás 
városnézésen voltunk Szombat-
helyen. Az utazás célja a zalaka-
rosi gyógyfürdő volt, ahol az Aqua 
Therm Hotelben szálltunk meg. 
Másnap csoportunk egy része a 
délelőttöt a Thermal Spa fürdő-
ben töltötte. 14.30-ra Keszthelyre 
voltunk bejelentve városnézésre, 
a Festetics kastélyba. Jelenleg 
ez a kulturális emlék múzeum-
ként működik. A barokk kastély 
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építését Festetics Kristóf kezdte el 1745-ben. A kastély 
megtekintése 
az esti órákba 
nyúlt. Vacso-
rát a Gyön-
gyösi Betyár 
c s á r d á b a n 
biztosítottunk, 
ahol záróráig 
e lszórakoz -
tunk.
Utolsó nap 
az impozáns 
sümegi várat 

tekintettük meg. A várrom mészkőcsúcs tetején emelke-
dik 270 méteres tengerszint feletti magasságban. A 
vár 80 m széles. Utunk végén Herenden is megáll-
tuk. Meglátogattuk a manufaktúrát, ahol a világhírű 
herendi „fehér arany” készül, mely tulajdonképpen 
fehér porcelán, amely számos királyi család étke-
zőasztalát díszíti.
Viktória angol királynő windsori kastélyába ilyen 
mintás étkészletet rendelt, mely aranyérmet nyert.
A három nap alatt gyönyörű időnk volt, a rendezvény 
nagyon jól sikerült. Hazafelé megegyeztünk, hogy 
jövőre ismét szervezünk hasonló kulturális-ismeret-
terjesztő kirándulást, ahol kiválóan meg tudunk pi-
henni.           A Csemadok helyi alapszervezete  

A FARAO voltízsklub sikerei
A szlovákiai voltízsbajnokságra Vígľašon került sor 2023. 
szeptember 15-17-én. A FARAO voltízsklub számos díjat ho-
zott. Az idősebb lányok kategóriájában Katarína Nagyová lett 
a szlovákiai bajnok Constantin nevű lovával, Vladimíra Lenčé-
šová edzővel. A második Ema Du-
donová lett, szintén a Constantin 
lovon (Vladimíra Lenčéšová) a 
juniorok kategóriájában. A csopor-
tok se mentek el üres kézzel, a 9 év 
alatti gyerekek  csapata (Pčolová 
Nela, Kazarová Dorka, Kadarová 
Chloe, Ratkovic Mina , Vencelová 
Lilien, Rajjová Hanka) a Furioso lo-
von Laura Lenčéšová vezetésével 
2. díjat szerzett. A 3. díjat Furioso-
val a Gregušová Dáša, Gregušová 
Mária, Ratkovic Natalia, Kontáro-
vá Ema és Rajjová Dorka összeállítású csapat nyerte el. A 

juniorok kategóriájában a versenyzők a Pluto lovon Vladimíra 
Lenčéšová vezetésével becsülettel küzdöttek, megérdemel-
ték a  3. helyezést. A csapat összetétele: Simoniscová Nata-
lia, Benčíková Olívia, Kontárová Sara, Slámová Sára, Kálmán 
Viktoria és Hodurová Sophia.

A sport nem csupán fegyelemre ta-
nítja a gyerekeket, hanem kollektív 
érzésekre és segítőkészségre is. 
Megbízható lovainkat felkínáltuk a 
konkurens Ivanka pri Dunaji klub-
nak, akiknek közvetlenül a ver-
seny előtt betegedett le a lovuk. 
Constantinnak köszönhetően a 
junior kategóriában Zara Cvetkovic 
szlovákiai bajnoki címet szerzett, 
Sára Šoltésovát a szlovákiai baj-
noki címhez fiatal lovunk, Don Dali 
segítette hozzá.

    V. Lenčéšová

Tisztelt focirajongók,
a 2023-/2024-es idény előtt az A csapatban ismét perszonális 
változásokat kellett oldanunk. František Monósi játékos-edző 
családi okokból úgy döntött, hogy befejezi pályafutását. Mun-
káját, játékát, az egész csapattal 
való foglalkozást és eredménye-
it nagyon szépen köszönjük. A 
megüresedett helyre két jelölt kö-
zül a vágsellyei Štefan Bertičet vá-
lasztottuk ki. 
Az edzőkérdés megoldása után a 
játékoskádert is meg kellett oldani. 
Nem volt könnyű, főleg hogy min-
denféle alattomos praktikákkal is 
találkoztunk az átigazolási idősza-
kában. Köszönetemet kell azon-
ban kifejezni minden játékosnak a 
támogatásért, főleg azoknak, akik más klubok anyagi ajánlatai 
ellenére nálunk folytatják.
A versenyen sajnos nem olyanok az eredmények, mint ahogy 

azt elképzeltük, de bízunk benne, hogy az egész csapat ösz-
szezár és fordít a sikertelen sorozaton.
A Sport camp 2023 nyári nappali tábornak idén volt a premierje 
két turnusban, vezetője Mgr. Peter Goldberger volt. Végtelenül 

boldogok vagyunk, hogy e projekt 
egyre nagyobb sikereknek örvend. 
85 gyerek jelentkezett, tőlük és a 
szülőktől is pozitív visszhangok 
érkeztek. A tábor megszervezésé-
ben nyújtott segítségért köszönetet 
mondunk a községi hivatalnak, a 
nyugdíjasoknak, szponzoroknak és 
a szülőknek.
E projektnek is köszönhető, hogy 
U11 ifi csapatunkba ismét jelentke-
zett néhány reményteljes focista. 
Az U11 Patrik Marček vezetésével 
bejelentkezett az OBFZ Nitra ver-

senybe és a fiúk jól haladnak. Az edzéseken egyre több gye-
rek vesz részt, és ez nagy pozitívum klubunk  jövőjét tekintve.
FK DYNAMO        
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Lovak akadályokon
Szeptember 1-jén a Lángudvar Lovasklub területén west-
ern-versenyre került sor Trail, Extrem trail, Ranch riding és 

Western pleasure kategóriákban.
A versenyben 45-en vettek részt (87 rajt) az Amerika Egyesült 
Államokból, Magyarországról és Szlovákiából. A közönségnek 
is nagy élmény volt, az egyes versenyzőket tapssal jutalmaz-
ták. 
S hogy ilyen sok versenyző közt hogyan is végeztek a mieink?
Trail green :  
1. hely    Annabella Takácsová – Čazan lovon
Trail junior     

1. hely    Tereza Vološinová - Muffin
2. hely    Alysa Hadnaďová - Paris di Diablo
Trail open 

2. hely    Laura Hadnaďová  -  Paris di Di-
ablo
Extreme trail junior 
1. hely    Alysa Hadnaďová -  Paris di Diablo
3. hely    Sabina Kováčová - Nicolas
Extreme trail open             
2. hely    Laura Hadnaďová  -  Paris di Di-
ablo
Western pleasure               
2. hely    Alysa Hadnaďová -  Paris di Diablo
Ranch riding                      
1. hely Richard Dobrovocký -  Rooster Zi-
poo Maya
2. hely    Laura Hadnaďová -  Paris di Di-
ablo
Elégedetten konstatálhatjuk, hogy verseny-
zőink hazai terepen is jól felkészülten és 
sikerrel szerepeltek, ezt bizonyítják a he-
lyezések is.
Ez a rendezvény Tornóc Község, Alojz 

Čelítko, Peter Ňaňo Suchý, valamint a Grand Hotel Bel-
levue Starý Smokovec, Moma-Šaľa Veča és a Duslo a.s. 
cégek jóvoltából valósultak meg, amiért nagy köszönet 
illeti őket.
Néhány felvétel a rendezvényről: foto: Vadkerti Zsolt és Karol 
Scholtz - köszönjük
JK Lángov dvor

Nyár a horgászterületeinken
A fő horgászidény megnyitása után szervezetünk fő tevékenysége 
főként az előírások betartásának ellenőrzésére irányult a halőrség 
tagjai által, de törődtünk a horgászterületek tisztaságával is, s mivel 
gyakoriak voltak az esőzések, többször is lekaszáltuk a partot. A fa-
lunap programja keretében 2023.7.1-jén gyermek horgászversenyt 
tartottunk a Vermek halastónál. A versenyre a vágsellyei városi szer-
vezet engedélyével került sor, s az akciót kihasználtuk a lehalászásra 
és a halak áthelyezésére az Amerika III. holtágába. Az ezt megelőző 
partelőkészítés után a verseny előtt a Horgászházat is előkészítettük, 
többek közt a sütésre szolgáló halakat és egyebeket is.
A gyerekek szüleik, nagyszüleik kíséretében foglalták el helyüket és 
készültek a nagy fogásra. A megnyitó után szorgalmasan dobálták 
csalijaikat a vízbe, hogy minél több és minél nagyobb halat fogjanak. 
Közben egy kis frissítőt is osztottak, készült a sült hal és a hasábbur-
gonya a verseny végi erősítéshez. A gyerekek és kísérőik nagy örö-
mére sikerült 3 pontyot is fogni 3-5 kg között. A verseny befejezése 
előtt fokozatosan mérték a zsákmányt. Az egész fogást mérték, volt 
benne kárász, bodorka, ponty, és utána külön mérték a pontyokat, 
melyeket előkészített oxigénes vízbe raktak, hogy a verseny végez-
tével át tudjuk rakni őket az Amerika III. halastóba. A verseny után a 
gyerekek jó étvággyal falatoztak és türelmetlenül várták az értékelést. 
A versenybe 21 gyerekek nevezett be. 
A sorrend a következőképpen alakult:
1.hely: Erika Szabová 9,24 kg
2.hely: Denis Bujdoš 8,52 kg
3.hely : Sebastián Krištof 8,14 kg

A legnagyobb halért járó díjat Erika Szabová szerezte meg, aki 5,3 ki-
lós pontyot fogott ki. Összesen 65 kg halat fogtak, ebből 20 kg ponty 
volt (többnyire K2 kategóriájú), melyekkel az Amerika III. holtágát 
telepítették be. A győztesek szponzorainktól trófeákat, érmeket és 
tárgyi jutalmat kaptak. A többi gyerek érmet kapott a részvételért, a 
szponzoroktól pedig tárgyi jutalmat. A rendezvényen Robert Andráši 
vágsellyei képviselő, a Nyitrai Megyei Önkormányzat képviselője is 
részt vett, aki a gyerekeknek különféle iskolaszereket ajándékozott.
Az értékelés után a gyerekekkel közös fotót készítettek, majd né-
hányan segítettek a halak átvitelénél az Amerika III. holtágához. Így 
kötöttük össze a kellemeset a hasznossal, hogy a gyerekek tudják, 
hogy kerülnek a halak a tavakba a természetes szaporodáson kívül.
Köszönjük minden szülőnek és nagyszülőnek, hogy elkísérték gyer-
mekeiket, hogy támogatják a horgászat iránti érdeklődésüket, hogy 
olyan generáció nőjön fel, amelyik foglalkozni fog  a halak védelmé-
vel, amelynek ez öröm lesz, s tisztelni fogja a vízi világban zajló éle-
tet, s a tavakat körülvevő környezetet is.
Köszönet illet minden szponzort és kollégát, aki hozzájárult az akció 
sikeres előkészítéséhez és megvalósításához.
Viszonylag sok volt a munka a Vág versenyútvonalának karbantar-
tásával is, ahol úszókával való horgászatban versenyeztek volna, de 
sajnos a  kevés jelentkező és a szervezési gondok miatt mindkét 
terminus elmaradt. Az elvégzett munkáért köszönet jár a községi hi-
vatalnak, amely a technikát biztosította, a kollégáknak, Lacko Boháč-
nak, aki a munkát végezte. Ezt a felületet rendszeresen rendezni kell, 
mert az invazív és az egyéb növények teljesen benövik és akkor sok-
kal komplikáltabb lenne kitisztítani. A Vágsellyei Városi horgászszer-
vezet versenyzői ez évben az 1. ligába jutottak, úgyhogy jövőre csak 
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sikerül megszervezni a versenyt és kialakítani a kellemes hangulatot.
Ing. Bohuš Cintula, az SzHSz Tanácsának titkára és kollégái Nyu-
gat-Szlovákiába látogattak, mi is találkoztunk velük a Vág öreg ágá-
nál, hogy értékelni tudjuk a revitalizációt és a víz visszavezetését 
ezekbe az ágakba, ezzel visszatérne ide az élet, kellő feltételek ala-
kulnának ki az íváshoz és a halak életéhez a vízszint ingadozásánál 
is, mely a vágkirályfai víztározón a vízierőmű következtében áll be. 
Beszéltük a vághosszúfalui és sókszelőcei ágról is, ahol a víz az 
ágba a sókszelőcei vízierőmű felduzzasztásával kerülne.
A találkozáson jelen voltak olyan szakemberek, akik régóta foglalkoz-
nak ezzel  problémával, RNDr. Vladimír Druga metodikus biológiai 
felügyelő és e probléma konzultánsa.
Jelen volt körzetünk ichtyológusa, halszakértője Ing. Dušan Hajňuk 
is, akár csak a Nagyszombat Megye új ichtyológusa, Mgr. Filip Mik-
lánek. 
Menéztük ezeket az ágakat és megbeszéltük a lehetséges megol-
dásokat, melyek legkevésbé zavarnák meg ezeket a lokalitásokat, 
de biztosítanák az állandó és kellő mennyiségű vízállást, hogy elfo-
gadható körülmények alakuljanak ki a halak és egyéb vízi élőlények 
életében. Az eddig létező, általunk kidolgozott anyagok alapján, lásd 
a www.srztrnovec.sk oldal projektjeit és tanulmányait, melyek részle-
tesen és aprólékosan írják le a folyó környékét és az árterületeket, itt 
elégséges információt és adatot találnak a probléma értékeléséhez, 
a megoldás kidolgozásához ezen  a területen. Biztos sok hasonló 
ilyen vízterület is van, amelyet fel kéne éleszteni több folyónk más 
területein is. Fel kell térképezni őket, meg kell mutatni, hogy lehetne 
javítani a folyó életét. Ez hosszadalmas és igényes munka, melyet 
minden szervezetben a tagoknak vagy a tisztségviselőknek kellene 
elvégezniük, majd ebből a mozaikból egy gyönyörű képet alkotni az 
egész terület működő vízi eko-rendszeréről. Köszönjük ezt a láto-

gatást, mely ilyen módon el is ismerte e téren végzett munkánkat, 
arra buzdít, hogy ezt a jövőben is folytassuk. Bízzunk benne, hogy 
megfelelő körülmények lesznek s főként társadalmi akarat, hogy a 
problémát meg lehessen oldani, mert ez nem csupán a horgászokat 
és a horgászatot érinti, hanem közérdeket képvisel a vidék, ország 
vízvédelmében.
Ez a nyár gazdag volt kérészekben, melyek 7 hétig is rajoztak, ami 
nem mindennapos dolog.
Sokan ismerik ezt, akik éjszaka horgásznak, de sokan nem is sejtik, 
hogy milyen színielőadás folyik a Vágon éjszakákon keresztül. Söté-
tedés után a víz szintje fölött fehér páraszerűség alakul ki, mely finom 
ködre emlékeztet. Villanylámpával vagy erős reflektorral megvilágítva 
egy pontban megjelenik a fehér köd igazi oka: rajzanak a kérészek. 
Életükről bővebben a http://www.srztrnovec.sk/vah/obdobie-podeni-
ek/ weboldalon olvashatnak.
Ez fontos esemény vizeinken, s örülhetünk, hogy a mi Vág-szaka-
szunkon történik. Amikor a halak búcsút tartanak a „gazdagon meg-
terített asztalnál”, akkor hallani lehet, milyen élet zajlik a vízben, s ez 
a nagy tápértékű élelem minden évben energiát ad a halak populá-
ciójának.
2023.9.1-jén harmadszor került sor a Szív a természetnek rendez-
vényre, melyet a község az iskolával és a társadalmi szervezetekkel 
karöltve rendez meg. Mint az SzHSz körzeti szervezete évente részt 
veszünk ezen az eseményen, mivel ez a gyermekek természettu-
datosságának, természetvédelemhez való viszonyának javítására 
irányul. A tematikus sátorban idén is kiállítottuk a hal-preparátumo-
kat, horgászterületeink transzparensét és a SRZ Žilina által biztosított 
propagációs anyagokat, pexesókat valamint az itt élő halak képeit. A 
Poľovníctvo a rybárstvo folyóirat régi évfolyamainak számait is elhoz-
ták, melyeket a lap szerkesztőségéből kaptunk. Fahalacskákat gyár-

tottunk, a gyerekek nagy érdeklődéssel és nagyon összpontosítva fogták ki őket. Sikerükért jutalmul 
gumihalakat, pexesot  vagy kifestőt kaptak. A DURMUTZ Vadászegylet is nagyon szép tematikus 
sátrat készített. A transzparensek, információs táblák, állatok felismerésére, természet tisztaságára, 
fák és terméseik felismerésére, a víz megtartására szolgáló segédeszközök azt mutatták, mivel is 
foglalkozik a vadászat, horgászat, s főleg azt, hogyan lehet védeni a természetet és törődni az ott élő 
állatokkal.
Aztán a gyerekeket különféle módon motiválták a természet és annak tisztasága védelmére: törté-
neteket olvastak a helybéli Beáta ekológiáról szóló könyvéből, volt hulladékosztályozási bemutató és 
rövid színházi eladás is, mely szintén a környezet tisztaságára irányult. A nyugdíjas egyesület tagjai 
szintén érdekes játékokkal és kézimunkákkal várták a gyerekeket, akik a feladatok sikeres teljesíté-
sért palacsintát kaptak. A felnőtteknek Marika és Lacko a Vágról ízletes gulyást készített. A program 
végén a polgármester ismét komolyabb témát hozott fel, minden évben ezzel fejeződik be ez a kedves 
akció. Felsorolta a veszélyben lévő és kihalt fajokat, melyek a Földön éltek és főleg az ember felelőt-
lensége miatt tűntek el a Föld felszínéről. 
A rendezvény folytatása és része volt a kisebb aratási ünnepség is. A polgármester köszönetet mon-
dott a falu minden mezőgazdászának és termelőjének munkájukért, s megemlítette, hogy tudatosít-
hatnánk, hogyan termelik meg az élelmiszereket, honnan származnak, hogy ez a gazdák egész évi 
munkájának a gyümölcse. Végül tombolahúzás volt, melyhez a helyi vállalkozók is hozzájárultak.
Nemsokára itt az ősz, a halak aktivitása is változik, a pontyok és a ragadozó halak kedvelőinek is  
eljön az idejük. A horgászterületeken őszi telepítése készülnek, ezt mielőbb el akarják végezni, hogy 
még a jó időt kihasználhassuk a fogásokra.
A telepítés után még a part karbantartására is sor kerül, hogy tavaszra kevesebb munka maradjon.
A horgászterületek ellenőrzésénél örömmel töltött el, hogy az intenzíven látogatott helyeken és sza-
kaszokon már kevesebb a szemét, mint valamikor, még ha néha akadnak is olyan csoportok, akik 
valahogy elfeledkeznek összetakarítani maguk után. Ez csak önfegyelem kérdése, és a természethez 
való hozzáállást tükrözi. Reméljük, hogy ez az állapot a jövőben még javulni fog.
A horgászterületeken a halőrség viszonylag sok ellenőrzést tartott, mert a Vág nálunk lévő szakaszán 
a szezon alatt nagy a nyomás, messziről is érkeznek ide horgászok. Legyünk hozzájuk türelemmel, 
kollegiálisan viselkedjünk velük és értékeljük azt, hogy mi csak pár percre vagyunk a házunktól, míg 
ők több tíz kilométerről járnak ide.
Az idény további hónapjaira még sok szép napot és a víz mellett számos csodás élményt kívánunk.
A SzHSz területi szervezetének vezetősége         Petrov zdar!           
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